




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,952,000یک مثقال طلا

1,143,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,180,000سکه بهار آزاد ی

11,210,000سکه امامی

5,600,000نیم سکه

2,940,000ربع  سکه

1,940,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

مدیرکل دفتر سهام عدالت سازمان خصوصی :

امسال پرونده سهام عدالت بسته می شود
مدیرکل دفتر سهام عدالت سازمان خصوصی از بسته شدن پرونده سهام عدالت در 

سال جاری خبرداد.
 اسماعیل مختاری دولت آبادی با اشاره به این جمله که سال مالی شرکت ها پایان تیرماه 
هر سال است، افزود: در حال حاضر 60 شرکت در زیر مجموعه سهام عدالت قرار دارد.

وی اظهار داشت : بر اساس قانون تجارت شرکت ها چهار ماه پس از سال مالی فرصت 
دارند مجمع عادی سالانه خود را برگزار تا میزان سود تقسیمی مشخص شود.مدیرکل 
دفتر سهام عدالت گفت: مجمع عادی 95 درصد شرکت های سهام عدالت تا پایان تیر و 
بقیه در مهر ماه سال جاری برگزار خواهد شد.وی افزود: در حقیقت سهام عدالت از سال 
1396 قابلیت معامله و خرید و فروش پیدا می کند.دولتی آبادی تصریح کرد: اسم افرادی 
به عنوان سهامدار نهایی در سامانه سازمان خصوصی سازی به ثبت رسیده و تاکنون اسم 
کسی حذف نشده است.وی گفت: حذف و جایگزینی برخی مشمولان از گردونه سهام 
عدالت تنها در حد حرف و اظهار نظر بوده است.دولت آبادی در توضیح این مطلب که سهام 
عدالت بعنوان یک حق به اشخاص واگذار شد آیا دولت این اجازه را دارد مالکیت کسی 
را سلب کند حتی اگر آن شخص فوت کرده باشد، افزود: برگه های سهام عدالت نشان 
ازمالکیت اشخاص نیست.وی اظهار داشت: بر اساس قانون شش دهک جامعه مشمول 
دریافت سهام عدالت بودند و این ظرفیت هم اکنون پر شده و امکان اضافه کردن یک نفر 
حتی به سهامداران سهام عدالت وجود ندارد مگر مجلس شورای اسلامی این اجازه را به 
سازمان خصوصی بدهد.دولت آبادی گفت: در حال حاضر 52 درصد بدهی سهام عدالت به 
دولت پرداخت شده و 48 درصد باقی مانده است.وی در مصاحبه با رادیو اقتصاد همچنین 
با اشاره به اینکه قیمت سهام 49 شرکت از 60 شرکت سهام عدالت قطعی شده است ، 
افزود : قیمت 49 شرکت سهام عدالت 30 هزار میلیارد تومان است.مدیرکل دفتر سهام 
عدالت سازمان خصوصی از راه اندازی کمیته ساماندهی سهام عدالت در این سازمان خبر 
داد و تاکید کرد : بخش مهمی از چالشهای پیشروی سهام عدالت رفع و این مهم به سمت 

یک نقطه اطمینان بخش برای صاحبان سهام حرکت می کند.
  وی بیان داشت: اگر دولت بصورت کامل سهام عدالت را به شرکت های سرمایه گذاری 
واگذار کند ضمن پرداخت بدهی دولت ، ساز و کار سود دهی به مردم و همین طور 
مدیریت و مالکیت مردمی تحقق پیدا خواهد کرد.جودکی با بیان اینکه امکان خرید و 
فروش سهام عدالت فعلا برای مردم مقدور نیست ، گفت : بر اساس قول سازمان خصوصی 
سازی بعد از 31 شهریور ماه سالجاری که پایان سال مالی اغلب شرکت های سرمایه پذیر 

هم هست بحث سهام عدالت تعیین و تکلیف شود.
وی در ادامه از تهیه طرح ساماندهی و بهینه سازی سهام عالت از سوی دولت خبرداد 
و افزود : طرح دولت برای ساماندهی سهام عدالت صندوق های ای تی اف است و برای 
تشکیل این صندوق ها نیاز به تغییر قانون است.مدیر عامل شرکت سرمایه گذاری استان 
تهران خاطرنشان کرد : سهام 63 شرکت سرمایه پذیر به نام شرکت های سرمایه گذاری 
شده و شرکت های تعاونی به نسبت میزان اعضا سهامدار شرکت های سرمایه گذاری 

است.

سه شنبه بیست ودوم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4046

رئیس کل بانک مرکزی:

برای پایداری تورم تک رقمی تلاش می کنیم

نرخ سود  کاهش  به  اشاره  با  وزیر صنعت  مقام  قائم   
تسهیلات بانکی در مصوبه اخیر شورای پول و اعتبار، گفت: 
با این اتفاق نرخ سود تسهیلات صادراتی باز هم کاهش 

می یابد. 
مجتبی خسروتاج دیروز در نشست خبری با اشاره به 
اهداف صادرات غیرنفتی در سال جاری، گفت: هدف گذاری 
صادرات برای سال 95 با حضور دست اندرکاران، تشکل ها 
و بنگاه های اقتصادی تهیه و تدوین شده که در این میان، 
600 میلیون دلار برای صنایع فلزی و لوازم خانگی، 500 
میلیون دلار برای صادرات خودرو، 800 میلیون دلار برای 
ماشین آلات صنعتی و 400 میلیون دلار برای فرش در نظر 
گرفته شده، این در شرایطی است که در مجموع 38 میلیارد 
دلار در بخش صنعت، معدن و پتروشیمی، 5 میلیارد دلار 
در بخش کشاورزی، ۷ میلیارد دلار در بخش میعانات گازی 
و 18 میلیارد دلار در بخش صدور خدمات فنی و مهندسی 

هدفگذاری شده است.
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در مجموع 
برنامه ریزی برای صادرات 68.۷ میلیارد دلار صورت گرفته 
است که امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته محقق 

شود.
وی تصریح کرد: صادرات در فصل بهار نسبت به سه ماهه 
گذشته پنج درصد کاهش داشته و به 10.5 میلیارد دلار 
رسیده است، ضمن اینکه در مقابل 9 میلیارد دلار نیز واردات 
صورت گرفته که در مجموع تراز تجاری کشور را مثبت 
نشان می دهد اما در این میان، علل عمده کاهش صادرات را 
می توان پایین آمدن ارزش صادرات محصولات پتروشیمی 

از جمله متانول و کود اوره دانست که اگرچه از نظر تُناژ 
صادرات میعانات کاهش نیافته اما قیمت هر بشکه از 60 به 

40 دلار در سال جاری پایین رفته است.
به گفته خسروتاج، افزایش صادرات غیرنفتی به کشورهای 
اروپایی پس از نهایی شدن برجام از جمله دستاوردهای 
به  این مدت  این اساس صادرات در  بر  کشور است که 
کشورهایی همچون ایتالیا با 36 درصد، اسپانیا 132 درصد 

و آلمان سه درصد افزایش یافته است.
تجارت  و  معدن  وزارت صنعت،  در  مسئول  مقام  این 
خاطرنشان کرد: برای حمایت از صادرات و ارائه تسهیلات 
کم بهره، 300 میلیارد تومان در بانک توسعه صادرات و سه 
بانک دیگر سپرده شده است تا صادرکنندگان، تسهیلات 
با نرخ سود کمتری دریافت کنند که اکنون با کاهش نرخ 

سود، نرخ این تسهیلات نیز کاهش خواهد یافت.
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت با اعلام توزیع 
مجدد کارت خرید کالای ایرانی،  گفت: در مرحله دوم 
محدودیت های سقف حقوقی افراد در وزارتخانه های طرف 

قرارداد اصلاح می شود.
خسروتاج اظهار کرد: طی سال های گذشته دولت یازدهم 
تلاش کرده که ارز متقاضی را جایگزین ارز مبادله ای کند 
که تا حدود زیادی در این زمینه موفق بوده و برای حمایت 
از تولیدات داخلی این کار به صورت تدریجی در حال انجام 

است.
وی افزود: در صورتی که کالاهای وارداتی با ارز متقاضی به 
کشور وارد نشود، قیمت آنها نیز بالا می رود و امکان رقابت 
خود را با کالاهای داخلی از دست می دهد؛ به همین منظور 

با هماهنگی بانک مرکزی توسعه تدریجی برای عرضه ارز 
مبادله ای وجود دارد.

قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص آخرین 
وضعیت برخورد با قاچاق کالا گفت: ستاد مرکزی مبارزه 
با قاچاق کالاو ارز برنامه جامع برخورد با قاچاق کالا را در 
بخش هایی مانند پوشاک، موبایل، دخانیات، قطعات خودرو، 
لوازم آرایشی و بهداشتی و... در دستور کار دارد که برخورد 

با قاچاق پوشاک، موبایل و دخانیات در اولویت قرار دارد.
وی تصریح کرد: برای ساماندهی این بخش ها و واردات 
به صورت قانونی نمایندگی های رسمی در کشور در حال 
شکل گیری است که این امر به خوبی خود را در بخش 
خودرو نشان داده است و در بخش های واردات باتری و سایر 

قطعات خودرو نیز در حال ساماندهی امور هستیم.
فرصت ۶ ماهه به واردکنندگان لوازم خانگی

خسروتاج گفت: لوازم خانگی از این پس فقط از طریق 
و  داشت  خواهند  واردات  امکان  رسمی  نمایندگی های 
برخلاف زمان تحریم که به شرکت های واسطه ای نیز اجازه 
واردات از کشورهای ثالث را می دادیم، در شرایط پس از 
اجرای برجام این امکان وجود ندارد و این موضوع به صورت 
رسمی به واردکنندگان لوزام خانگی ارائه شده و به آنها 
فرصت 6 ماهه ای برای دریافت نمایندگی های رسمی از 

کشور تولیدکننده )مقصد( داده شده است.
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در این رابطه اضافه 
کرد: نمایندگی های تولیدکنندگان خارجی که در بازار ایران 
حضور خواهند داشت، باید حتما بخشی از کالایی که در 
داخل کشور تولید می کنند، براساس سیاست های اعلام 

شده به آنها به خارج از کشور صادر کنند.
آغاز توزیع گسترده کارت های اعتباری خرید کالا

وی در ادامه صحبت های خود در خصوص اقداماتی که 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برای تحریک بازار داخلی 
صورت داده است، گفت: کارت اعتباری خرید کالای ایرانی 
در دو مرحله در کشور توزیع شد که به دلیل استقبالی که 
در خرید خودرو وجود داشت، برای برخی از مسئولان این 
ابهام به وجود آمد که نتوانند پاسخگوی نیاز داخلی باشند، به 
همین منظور از حجم عرضه کارت های اعتباری کاسته شد.

خسروتاج افزود: برای رفع این مشکل، بخشنامه خرید 
کالاهای بادوام ایرانی در حال اصلاح است تا بتوانیم سقف 
افراد، وزارتخانه ها و سازمان های  محدودیت های حقوقی 
طرف قرارداد را افزایش دهیم و حجم بیشتری از این کارت 

خرید را میان افراد در کشور توزیع کنیم.
قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در روزهای 
آینده براساس فعالیت هایی که انجام شده است، توزیع 

گسترده کارت های اعتباری آغاز می شود.
وی افزود: بالای 100 هزار کارت اعتباری تا به امروز صادر 
شده و 16 میلیارد تومان حجم کالایی بوده که تاکنون در 

قالب کارت اعتباری توسط مردم خرید انجام شده است.

 رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کشور گفت: بازار مسکن به علت رکود، جاذبه ای برای 
ورود دلالان و سفته بازان ندارد.

حسام عقبایی گفت: البته خیز خروج از رکود مسکن در سال 95 برداشته شد است و ما شاهد 
رشد معاملات مسکن در سال 95 بودیم.وی ادامه داد : در بخش مسکن ثبات نسبی بر قیمت 
ها حاکم است و پیش بینی ما این است که تا پایان سال در بازار مسکن افقی از گرانی و جهش 
قیمت مسکن وجود نخواهیم داشت.عقبایی گفت : این تصور که کاهش نرخ سود بانکی موجب 
ورود سرمایه های به بازار مسکن و باعث تحریک مسکن و گرانی می شود ، اشتباه است زیرا بازار 
مسکن بازار مقاومی است و با بازار ارز و طلا متفاوت است.عقبایی افزود: افزایش گرانی به علت 
ورود سفته بازان و دلالان به بازار مسکن ممکن است که البته اکنون زمان مناسبی برای این 
افراد در بازار مسکن نیست و جاذبه ای در این بخش وجود ندارد.وی تاکید کرد : کاهش سود 
بانکی حرکت مفید اقتصادی است که اگر به سمت تولید مسکن برود تاثیری در گرانی مسکن 
نخواهد داشت و مردم با آرامش کامل برای معاملات مسکن اقدام می کنند.عقبایی با اشاره به 
نگرانی های مردم مبنی بر اینکه می گویند الان فروختیم و ممکن است پولی به بازار مسکن 
تزریق و منجر به گرانی مسکن شود ، گفت: مردم نگرانی از بابت افزایش قیمت مسکن نداشته 
باشند زیرا مسکن مقوله ای فراگیر و ملی است و تغییر قیمت ها و شرایط بازار مسکن، کوتاه 
مدت نیست.وی تاکید کرد : باید از افرادی که واحدهای مسکونی را احتکار کرده اند، جرایم 
مالیاتی که در قوانین پیش بینی شده بود دریافت شود.عقبایی اظهار داشت : قیمت مسکن بعد 
از سال 92 با رکود مواجه شد چون رشد قیمت ، غیرمتعارف و غیرمنطقی بود و هنوز در بخشی 
از جاها به قیمت واقعی مسکن دست پیدا نکردیم و در سال 93-94 شاهد کاهش قیمت مسکن 
بودیم.رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کشور گفت:دولت باید کمک کند نقدینگی در حوزه 
سرمایه گذاری و تولید در حوزه مسکن ورود پیدا کند تا 50-60 درصد کاهش صدور پروانه 

های ساختمانی در سال 93-94 را جبران کنیم و در سال های 96-9۷ توازن بین عرضه و تقاضا 
بیشتر شود در ان صورت کاهش سود بانکی نمی تواند در جهت تورم قیمت مسکن موثر باشد 
بلکه در جهت افزایش تولید و رونق بازار مسکن پیش می رود.وی با اشاره به اینکه کاهش سود 
بانکی زمانش با فصل اصلی نقل و انتقالات مستاجران مواجه شده است ، تصریح کرد : امسال به 
علت اینکه اوایل فصل با ماه رمضان مواجه بود مستاجران زودتر اقدام به جا به جایی کردند به 
طوری که از نیمه دوم اردیبهشت مستاجران وارد بازار شدند.عقبایی افزود: قیمت اجاره بها تابعی 
از قیمت مسکن است و قاعدتا قیمت مسکن در سال 95 رشدی نداشته است و اینکه بگوییم 
مالکان تمایل به دریافت اجاره بها دارند درست نیست، زیرا در نیم قرن گذشته به علت کسب 
درآمد عموما علاقمند به دریافت اجاره بها بودند.وی تاکید کرد: در شهر تهران در 8 روز نخست 
تیر 5 هزار و ۷38 قرارداد اجاره و 4 هزار و 583 قرارداد خرید و فروش و در مجموع 10 هزار 
و 490 قرارداد در شهر تهران به وقوع پیوست که خرید و فروش با مدت مشابه پارسال نزدیک 
است اما در اجاره شاهد رشد بودیم.  وی افزود : در 8 روز نخست تیر، در سطح کشور 19 هزار و 
830 قرار داد اجاره داشتیم و 15 هزار و 426 قرارداد مبایعه نامه گزاش شده است و در مجموع 
35 هزار و 985 قرارداد در سطح کشور ثبت شد که در اجاره شاهد رشد بودیم.وی تاکید کرد: 
میانگین رشد قیمت اجاره بها و در بسیاری از شهرها متناسب با سال 94 بوده و به طور متوسط 
10 درصد و متناسب با سالهای قبل بوده است.عقبایی افزود: در خرداد 1۷ هزار و 6 قرارداد اجاره 
در شهر تهران ، 23 هزار و 591 قرارداد اجاره و در مجموع 41 هزار و 189 قرارداد در خرداد 
95 در سطح شهر تهران داشتیم و در کشور در خرداد 82 هزار و 82 قرارداد اجاره و 58 هزار 
و 524 قرارداد مبایعه نامه اجاره گزارش شده است و در مجموع 143 هزار و 340 قرارداد در 
سطح کشور در خرداد 95 داشتیم.وی افزود: آمارها بیانگر ورود به دوران پیش از رونق در بازار 

مسکن است و باید بسته افزایشی تسهیلات بانکی را عملیاتی تر کنیم.

قائم مقام وزیر صنعت اعلام کرد:

نرخ سود تسهیلات صادراتی باز هم کاهش می یابد

رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کشور عنوان کرد :

بی انگیزگی دلالان برای ورود به بازار مسکن

معاون طیب نیا خبرداد:

معوقات بانکی به ۱۰۰ هزار میلیارد تومان رسید 
 معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به اینکه حل و فصل معوقات بانکی یکی از 
محورهای اصلاح نظام بانکی است، گفت: حدود 100 هزار میلیارد تومان معوقات بانکی 

داریم. 
حسین قضاوی در برنامه گفتگوی ویژه خبری یکشنبه شب شبکه دو سیما افزود: 
پارسال رئیس جمهور ابلاغیه ای را صادر کرد که ساماندهی بدهی های دولت، ارتقای 

نقش بازار سرمایه و اصلاح نظام بانکی کشور از جمله محورهای آن بود.
معاون بیمه، بانک و شرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: در طول سال 
گذشته در این چارچوب اقدامات اجرایی خوب و تلاش های مطالعاتی و سیاستگذاری 

انجام شد.
قضاوی افزود: یکی از علت های معوقات بانکی این است که بخش غیر دولتی، پیمانکاری 
هایی را برای بخش دولتی داشتند و اکنون دولت وجوه آن ها را به علت تنگناهای بودجه 
ای  نمی تواند بپردازد و آن ها از دولت طلب کارند و در نتیجه نمی توانند  بدهی خود را 

به بانک ها بپردازند. نبود منابع خارجی از دیگر علت هاست.
وی افزود: برای حل مشکل معوقات بانکی کمیته فرادستگاهی تشکیل شده که قرار 
است جلسات خود را به طور منظم برگزار کند تا بدهی های معوق بانک ها را پیگیری و 
وصول کند. 12 درصد مانده تسهیلات بانکی یعنی حدود ۷00 تا 800 هزار میلیارد تومان 

بدهی معوق به صورت عام است.
قضاوی با بیان اینکه قرار شد در خود بانک ها نهادهای پیگیری و وصول مطالبات موظف 
باشند کارکرد خود را  در دوره های زمانی کوتاه مدت در قالب گزارش به بانک مرکزی ارائه 
کنند، افزود: نسبت بدهی های دولتی به تولید ناخالص داخلی ما حدود 25 درصد است.

وی ادامه داد: اگر ما تولید ناخالص داخلی را حدود 1250 تریلیون تومان در پایان سال 
1394 در نظر بگیریم حدود 25 درصد این تولید، بدهی دولتی است که نسبت بالایی 

نیست درحالی که در ترکیه حدود 50 درصد است.
معاون بیمه، بانک و شرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: لایحه بانک 
مرکزی میان وزارت اقتصاد و بانک مرکزی نهایی شده است. لایحه بانکداری شنبه آینده 
میان وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل بانک مرکزی نهایی می شود و در هفته 

آینده آماده تقدیم به دولت است.
قضاوی از مجلس خواست لوایح دولت را در این زمینه در دستور کار خود قرار دهد. این 

لوایح همه نگرانی های مجلس شورای اسلامی را پوشش می دهد.
وی گفت: در همه دنیا بانک های مرکزی می توانند اوراقی بخرند و بفروشند و از این 
طریق نقدینگی و تورم را مدیریت می کنند. در کشور ما به علت نبود این ابزار،  بانک 

مرکزی هنوز نتوانسته است سیاست پولی موثری داشته باشد.
معاون بیمه، بانک و شرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی اضافه کرد: بخش 
عمده ای از این طرح در سال 95 و بخش دیگر در سال 96 اجرا می شود. بانک مرکزی 

و وزارت اقتصاد وظیفه اجرای این طرح را بر عهده دارند.

معاون نعمت زاده خبر داد؛

نرخ سود اوراق مشارکت ۱۸ درصد شد

معاون وزیر صنعت از تصمیم جدید شورای اقتصاد برای تعیین نرخ سود اوراق مشارکت 
طرح های دولتی خبر داد و گفت: نرخ سود اوراق مشارکت 18 درصد تعیین شد که بالاتر 

از نرخ سود بانکی است. 
مهدی کرباسیان در گفتگو با مهر از تعیین نرخ سود 18 درصدی برای اوراق مشارکت 
طرح های دولتی خبر داد و گفت: وزارت صنعت در گام اول برای دو طرح معدنی خود 
400 میلیارد تومان اوراق مشارکت منتشر می کند که بر این اساس دو طرح آلومنیوم 
کهنوج و یک طرح معدنی در حوزه طلا مشمول تامین منابع مالی از این طریق هستند.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: خوشبختانه پیمانکاران طرح کنسانتره و سربار 
تیتانیوم در مرحله انتخاب هستند و امیدواریم تا انتهای مردادماه بتوانیم مناقصات مربوط 
را برگزار کرده و با تامین مالی که صورت می گیرد بتوانیم این دو پروژه را که بالغ بر بیست 

سال است متوقف مانده، فعال کنیم.
وی تصریح کرد: مسایل مالی سایر طرح های موجود تا حدودی حل شده و از پتانسیل 
اوراق مشارکت فقط برای این دو طرح بهره خواهیم برد، اما اعتقاد ما بر این است که بازار 
سرمایه رقیب بازار پول است و انتشار اوراق مشارکت علاوه بر اینکه میتواند به واسطه جمع 
اوری نقدینگی در دست مردم، به کنترل نرخ تورم کمک کند؛ بلکه در اجرای پروژه های 

دولت هم یکی از ابزارهای تامین مالی طرح ها است.

 رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه در ماه گذشته 
نرخ تورم به 9 و ۷ دهم درصد کاهش یافت، گفت: برای 

پایداری تورم تک رقمی تلاش می کنیم.
امشب شبکه خبر  تیتر  برنامه  در  الله سیف  ولی 
افزود:  بانکی و مالی کشور  درباره طرح اصلاح نظام 
دولت یازدهم اقدام های اساسی برای قرار دادن اقتصاد 
در مسیر رشد، کنترل تورم و ایجاد آرامش برای جذب 
سرمایه گذاری با توجه به شرایط تحریم انجام داده است.

و  مطالبات  درصد  افزایش  بحث  کرد:  اضافه  وی 
دارایی های سهمی شامل مطالبات غیر جاری ، مطالبات 
از دولت و دارایی های غیر مالی از مشکلاتی است که 
از سال ها و دولت های گذشته نظام بانکی با آن روبرو 

بوده است.
سیف گفت: مطالبات و دارایی های غیر مالی بانک ها 
45 تا 50 درصد از دارایی های نظام بانکی را به خود 

اختصاص داده است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: این مشکل موجب شده 

است توان پرداخت تسهیلات بانکی کاهش یابد.
وی با بیان اینکه پایه سرمایه بانک ها در سطوح پایین 
قرار دارد گفت: یکی از شاخص های این مسئله نسبت 
کفایت سرمایه است که در شرایط کنونی این رقم در 

جهان دست کم 12 درصد است.
سیف افزود: میانگین نسبت کفایت سرمایه در نظام 

بانکی کشورمان 4 و نیم درصد است.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: با توجه به کاهش نرخ 
تورم مدتی نرخ سود بانکی به دلیل تنگنای مالی بانک ها 
کاهش نیافت اما اقدام هایی انجام شد که شرایط مطلوب 

شود.
سیف با اشاره به اینکه نرخ سود بانکی در دامنه تورم 
تعریف می شود افزود: سود بیش از 2 درصد نرخ تورم 

برای بانک ها منطقی نیست .
وی نرخ بازار بین بانکی را 16 و نیم درصد اعلام و 
اضافه کرد: این نرخ با توجه به نرخ تورم قابل قبول نیست 

و باید کاهش یابد.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: برای رفع تنگنای مالی 
بانک ها یک سال است که کار کارشناسی انجام شده 
و طرحی که بخش نخست آن قرار است امسال اجرا 

شود تدوین شد.
و  ساختاری  بنیادین  مشکلات  رفع  افزود:  سیف 
کاهش  رفع  و  بانک ها  اعتباری  تنگنای  نهادی، حل 
نقدینگی کارهایی است که بانک مرکزی امسال آن را 

انجام می دهد.
و  نقد  جریان  مسئول  مرکزی  بانک  گفت :  وی 

دارایی های منجمد بانک هاست.
فعالانه  مدیریت  افزود:  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
بازاربین بانکی، تجهیز و تشخیص منابع شبکه بانکی و 
جذب منابع و تخصیص بهینه این منابع برای حمایت 
از فعالیت های مثبت اقتصادی، تعدیل نسبت سپرده 

قانونی و دسته بندی بانک ها از نظر ثبات و تعادل منابع 
و مصارف از جمله برنامه های بانک مرکزی است.

سیف گفت: برای پرداخت تسهیلات بانک مرکزی 
برای آزاد سازی دارایی های منجمد و سرعت بخشیدن 
به وصول مطالبات غیر جاری و شفافیت و انضباط مالی 

تلاش می کند.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه افزایش رشد 
اقتصادی و مقاوم سازی و کاهش آسیب پذیری اقتصاد 
جهت گیری مهم و شفاف اقتصاد مقاومتی است افزود: 
رشد اقتصادی نیاز به مکانیزم تامین مالی مناسب و 

شفاف دارد .
وی گفت: 1۷ درصد از کل دارایی های نظام بانکی 
به طلب از دولت تبدیل شده است که هیچ حرکتی 
ندارد و باید به توان اعطای تسهیلات برای حمایت از 

فعالیت های بخش خصوصی تبدیل شود.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: ابزار این کار انتشار اوراق 

اسلامی در بازار سرمایه کشور است.
سیف با بیان اینکه حجم بدهی دولت در مقایسه با 
تولید ناخالص داخلی کمتر از 35 درصد است گفت: 
در برخی از کشور ها این بدهی بیش از 100 درصد 
تولید ناخالص است اما به دلیل وجود چارچوب مشخص 

تامین منابع برای دولت نگرانی درباره آن وجود ندارد.

وی افزود:وجود اوراق دولتی در بازار افزون بر اینکه 
دولت را منضبط و دولت هزینه تامین مالی را پرداخت 
می کند موجب کاهش نرخ سود بانکی و نرخ تجهیز 

منابع از بازار سرمایه می شود.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: سود تامین منابع از بازار 
سرمایه در آغاز با اوراق اسلامی مصون از تورم است و از 
ابزار اسلامی استفاده و متناسب با کاهش قدرت خرید 

جبران می شود.
سیف افزود: این اوراق را بانک ها می توانند به بانک 
مرکزی بفروشند زیرا بانک مرکزی به  این ابزار برای 

تحقق سیاست های پولی نیاز دارد.
وی گفت: بانک مرکزی می تواند با این اوراق عملیات 
بازار باز را انجام دهد و به عنوان وثیقه از بانک ها بپذیرد 

که نتیجه آن کاهش نرخ منابع برای بانک ها می شود.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه نظام بانکی با 
تمام توان برای رونق فعالیت های اقتصادی و تولیدی 
کشور کار می کند گفت: متاسفانه در بخش صنعت 
برای  راهبردی  و  برنامه مشخص  تجارت  و  معدن   ،

تخصیص بهینه منابع وجود ندارد.
وی افزود: هر مشکلی را نباید با منابع نقدی حل کرد 

زیرا این منابع محدود هستند .
سیف گفت: برآورد وزارت صنعت، معدن و تجارت برای 

رونق ۷ هزار و 500 بنگاه اقتصادی کوچک و متوسط 
16 هزار میلیارد تومان است در حالی که نظام بانکی در 
سال گذشته 41۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات داده 

است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: بر این اساس 16 هزار 
میلیارد تومان مبلغ زیادی نیست و بانک ها می توانند 

این تسهیلات را پرداخت کنند.
وی گفت: بانک مرکزی در این جهت در بخشنامه ای 
به بانک ها بنگاه هایی که سابقه چک برگشتی و مطالبات 
غیر جاری داشتند برای دریافت این تسهیلات از سوابق 

خود مستثنی کرده است.
سیف افزود: بانک ها در استان هایی که منابع اضافه 
ندارند مکلفند از منابع شبکه سراسری تسهیلات در 

اختیار این بنگاه ها قرار دهند.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: اگر واحدی به بانک 
برای دریافت تسهیلات  به آن  بانک  و  مراجعه کند 
پاسخی مثبت ندهد در کارگروه های تسهیل و رفع 
موانع تولید که در استان ها به ریاست استاندار تشکیل 
، مشکل آن واحد بررسی و موانع دریافت تسهیلاتش 

رفع می شود.
سیف افزود: متاسفانه بدون هماهنگی با بانک مرکزی 
وزارت صنعت سامانه ای ایجاد کرده است و از بنگاه ها نام 

نویسی می کند که این توقع ایجاد کرده است.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: باید از منابع محدود به 

درستی استفاده کرد .
وی افزود: از وزارت صنعت ، معدن و تجارت درخواست 
می کنیم با انضباط حرکت کند و گرنه برخی از منابع 

هدر می رود.
سیف با بیان اینکه اگر نرخ تورم بیش از این کاهش 
بانکی نیز کاهش خواهد یافت  یابد سود تسهیلات 
گفت: کاهش سود تسهیلات و نرخ سود سپرده گذاری 
شامل کسانی که در گذشته تسهیلات دریافت یا سپرده 

گذاری کرده اند نمی شود.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: تسهیلات و سپرده 
گذاری های جدید بر اساس نرخ های جدید محاسبه 

می شود.
نظام  درباره   FATF سازمان  تصمیم  درباره  وی 
بانکی کشورمان گفت: این سازمان هیچ چیزی جز 
استانداردهای تعریف شده میان دول مختلف نیست و 

این شامل ارائه و انتقال اطلاعات به یکدیگر نمی شود.
سیف با بیان اینکه قرار نیست هیچ اطلاعاتی را به 
کسی بدهیم افزود: بر اساس قوانین و چارچوب نظام 

جمهوری اسلامی ایران فعالیت ها انجام می شود.
رئیس کل بانک مرکزی گفت:  FATF  اگر خواسته 
غیر منطقی داشته باشد مطمئن باشید با نهایت تندی 
با آن برخورد می شود و به هیچ وجه اجازه نمی دهیم 

کسی خواسته غیر منطقی داشته باشد.
وی افزود: درخواست ما پیاده سازی استانداردها برای 
برقراری ارتباط بانک های کشورمان با دیگر بانک هاست.

سیف گفت: بر اساس استانداردهای  FATF بانک های 
ما مکلفند کنترل ها و چارچوب هایی را که منجر به 
اطمینان از استفاده نشدن امکانات بانک ها برای تامین 

مالی ترورسیم و پول شویی می شود انجام دهد.
برای  ما  اطلاعات  افزود:  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
خودمان است و بر اساس ضوابط جمهوری اسلامی ایران 
کار می کنیم و به هیچ وجه در هیچ بخش کوچکی هم 

از اصول عدول نخواهیم کرد.
وی گفت: مصمم هستیم که نظام بانکی کشورمان 
را در همه زمینه ها مجهز به امکانات روز کنیم و این به 

معنای اجازه دادن به درز اطلاعات نیست.
رئیس کل بانک مرکزی درباره فیش های حقوقی 
غیر متعارف برخی مدیران  افزود: بر اساس شرایطی 
که در ساختار اداری کشور وجود دارد در جاهایی آیین 
نامه هایی تصویب شده است که مربوط به زمان دولت 

یازدهم نیست .
وی گفت: فضایی در این آیین نامه ها ایجاد شده که 
چنین حقوق هایی پرداخت شود و این در حالی است که 

همه دستگاه ها نظارت می شوند.
سیف افزود: این اتفاق موجب بازنگری در ساختار 

پرداخت حقوق و مزایا در سطوح مختلف شده است.
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سرپرست تیم فوتبال صبای قم:

صبای قم به دیدار تیم امید شهرداری
 اردبیل می رود

سرپرست تیم فوتبال صبای قم گفت: تیم فوتبال صبای قم امروز در دیداری تدارکاتی در 
سرعین اردبیل به دیدار تیم امید شهرداری اردبیل می رود. 

عباس دارابی اظهار داشت: اردوی تیم فوتبال صبای قم روز یکشنبه در اردبیل ادامه 
پیدا کرد و بازیکنان صبا طی 2 نوبت صبح و عصر به تمرین پرداختند که بخشی از این 
تمرین به بدنسازی اختصاص داشت.وی افزود: قاسم دهنوی بازیکن تازه وارد صبا نیز 
که در این فصل دوباره به صبای قم بازگشته است با حضور در اردبیل به تمرینات تیمی 
ملحق شد و برای نخستین بار در این فصل زیر نظر مربیان صبا با این تیم تمرین کرد.

سرپرست تیم فوتبال صبای قم گفت: برگزاری 2 بازی تدارکاتی صبا در این اردو قطعی 
شده و بر اساس هماهنگی روز گذشته مقرر شد تیم امید شهرداری اردبیل روز سه شنبه 
در دیداری تدارکاتی برابر صبای قم قرار گیرد.دارابی بیان داشت: صبا پس از دیدار تدارکاتی 
روز سه شنبه، تمرینات خود را در 2 نوبت تا روز پنج شنبه دنبال می کند و سپس روز 
جمعه برابر تیم منتخب استان اردبیل قرار می گیرد و با همین دیدار دوستانه به بازی های 
تدارکاتی خود در اردبیل پایان می دهد.وی عنوان کرد: پس از بازگشت صبا از اردبیل، این 
تیم از روز یکشنبه در زمین چمن همای تهران تمرینات خود را ادامه خواهد داد تا برای 
نخستین بازی خود در لیگ برتر فوتبال آماده شود.سرپرست تیم فوتبال صبای قم تصریح 
کرد: حامد لک و محمدرضا قدرتی پور دروازه بانان صبا در تمرینات سرعین اردبیل هستند 
و باشگاه صبا به دنبال جذب یک دروازه بان است تا در صورت جدایی میلاد فراهانی وی 

را جایگزین فراهانی کند.

ازسوی پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان اعلام شد؛

کسب رتبه اول استان قم در ارزیابی عملکرد 
وزارت ورزش و جوانان 

اداره کل ورزش و جوانان استان قم در ارزیابی عملکرد وزارت ورزش و جوانان موفق به 
کسب رتبه اول شد.

 سیروس احمدی مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد وزارت ورزش و جوانان صبح امروز در 
گزارشی نتایج ارزیابی عملکرد سال 94 ادارات کل ورزش و جوانان استان ها را اعلام کرد 

که بر اساس آن استان قم در صدر این ارزیابی قرار دارد.
با توجه به این که تمامی ادارات کل استان های کشور در سه گروه اول، دوم و سوم تقسیم 
بندی شده اند استان قم با استان خراسان شمالی و جنوبی، بوشهر، سیستان و بلوچستان، 
چهارمحال و بختیاری، قزوین، سمنان،  ایلام، کردستان، کهگیلویه و بویراحمد و هرمزگان 
ترکیب دوازده استان حاضر در گروه سوم را تشکیل می دهند که استان قم با توجه به 
عملکردی که در سال 1394 داشته است بالاتر از سایر استان های هم گروه خود قرار گرفته 
است.بعد از اداره کل ورزش و جوانان استان قم که حائز رتبه اول گروه سوم است استان های 

ایلام و سمنان موفق به کسب رتبه های دوم تا سوم شدند.

با شعار حمایت از شیعیان مظلوم بحرین رقم خورد

صعود کوهنوردان قم به قله دماوند
چهار کوهنورد قمی با شعار حمایت از شیعیان مظلوم بحرین بام ایران را فتح و قله دماوند 

را به تسخیر خود درآوردند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، گروه های کوهنوردی 
مختلفی در سطح استان قم وجود دارند که اقدامات و فعالیت های زیادی را در قالب 
برنامه های کوه پیمایی، گلگشت، غار نوردی، کویرگردی، راه نوردی و فتح قلل مختلف 
استان و کشور را در دستور کاردارند.این گروهای کوهنوردی با اهداف ورزشی و تحت مجوز 
و نظارت هیئت کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان  قم فعالیت می کنند و معمولاً تمامی 
برنامه های آتی خود را در قالب تقویم هایی اجرایی زمان بندی شده تدوین و در دسترس 
علاقه مندان قرار می دهند.روزهای پایانی هفته و تعطیلات رسمی معمولاً اوج فعالیت های 
هم نوردان حاضر در این گروه های ورزشی است که مبادرت به انجام اقدامات خود می کنند 
که دراین بین مؤسسه فرهنگی ورزشی عالیان این هفته در اقدامی ویژه برنامه ی فتح بام 
ایران را به اجرا گذاشت.ویژه برنامه ی صعود به بام ایران و تسخیر قله دماوند با حضور حمید 
کوشکی، فتح الله غلامی، مهدی صدر و علی شریفیان مهر چهار نفر از اعضای منتخب 
موسسه فرهنگی ورزشی عالیان قم و با شعار و هدف حمایت از شیعیان مظلوم بحرین و 
به مناسبت روز قدس و گرامیداشت شهدای روحانی مدافع حرم به انجام رسید.از دیگر 
برنامه های اجراشده در هفته گذشته گروه های کوهنوردی استان قم می توان به فتح 
ارتفاعات دولعون توسط 50 نفر از هم نوردان گروه عارف، صعود کوهنوردان گروه سپهر 
به قله آزاد کوه به ارتفاع 4355 اشاره داشت.گروه کوهنوردی آدینه برنامه صعود به قله 
دوخواهران به ارتفاع 4300 را توسط 20 نفر از هم نوردان و گروه مهر، صعود به قله سرک 
چال 1 و 2 و 3 و صعود قله برج و فرود از دره زیبا و بکر وارنگرود را به طول 30 کیلومتر 

طی روزهای گذشته به اجرا گذاشتند.

در مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب تهران رقم خورد:

درخشش ورزشکاران قم درمسابقه دو و میدانی 
جایزه بزرگ 

دو و میدانی کاران قم در مسابقات جایزه بزرگ کشور موفق به کسب 5مدال رنگارنگ 
شدند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، دومین مرحله رقابت های 
جایزه بزرگ دو و میدانی با حضور 105 ورزشکار در قالب 23 تیم به میزبانی ورزشگاه آفتاب 
انقلاب تهران برگزار شد.این رقابت ها درحالی که آخرین فرصت کسب سهمیه ورودی به 
بازی های المپیک 2016 ریو عنوان شده بود در دو بخش بانوان و آقایان به انجام رسید 
که در رقابت های بخش بانوان رشته های 100 متر، 200 متر، 100 متر بامانع، 400 متر 
بامانع، 800 متر، پرش طول، پرش ارتفاع و پرتاب چکش برگزار شد.رقابت ها در بخش 
آقایان در مواد 100 متر، 200 متر، 400 متر، 800 متر، 5 هزار متر، پرتاب وزنه، پرتاب 
دیسک، پرتاب نیزه، پرش طول و پرش ارتفاع پیگیری شد که درنهایت نیز با معرفی نفرات 
برتر به پایان رسید.برهمین اساس تیم هیئت دو و میدانی استان قم در هر دو بخش بانوان 
و آقایان در این مسابقات دارای نماینده بود که زهرا رضایی تنها نماینده قم در بخش بانوان 
توانست با ثبت رکورد2:40 دقیقه به عنوان سوم برسد.میلاد دریساوی در پرش طول با 
رکورد ۷.25 متر اول شد و محمد حسین اسکندری نیز در پرتاب وزنه با رکورد 18.68 
متر عنوان نائب قهرمانی را از آن خود کرد.علی رضا نوروزی با عبور از مانع 4.00 متر در 
پرش با نیزه به عنوان دومی رسید و علی کشاورز در 400 متر با مانع با زمان 59:64 ثانیه 

درجایگاه سوم قرار گرفت.

نائب رئیس بانوان هیئت تکواندو قم  خبرداد:

اعزام دوازده تکواندو کار بانوی نوجوان قم 
به مسابقات قهرمانی کشور

نائب رئیس بانوان هیئت تکواندو استان قم گفت: تیم تکواندو بانوان نوجوان استان قم با 
ترکیبی از دوازده هوگو پوش و در هفت دسته وزنی مختلف به مسابقات قهرمانی کشور 

اعزام خواهد شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم مریم یقینی اظهار داشت:  
پیکارهای آزاد قهرمانی تکواندو نوجوانان کشور که در حکم انتخابی تیم ملی است بر اساس 
اطلاع رسانی صورت گرفته از سوی فدراسیون تکواندو کشور طی روزهای 21 و 22 تیرماه 

به مدت 2 روز به میزبانی خانه تکواندو فدراسیون برگزار خواهد شد.
وی بیان کرد: دختران تکواندوکار نوجوان استان قم در حالی به رقابت های آزاد قهرمانی 
کشور اعزام می شوند که دوازده ورزشکار در دسته های مختلف در ترکیب تیم قم حضور 
دارند و شرط حضور در ترکیب تیم ملی تکواندو در مسابقات قهرمانی جهان 2016 کانادا 

موفقیت در رقابت های آزاد قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی است.
نائب رئیس بانوان هیئت تکواندو قم عنوان کرد: از سوی کمیته برگزارکننده مسابقات 
فدراسیون تکواندو کشور از متولدین 11/10/۷۷ الی 10/10/80 برای شرکت در این 
رویداد مهم ملی ثبت نام به عمل خواهد آمد.یقینی تصریح کرد:  رقابت های تکواندو 
انتخابی تیم ملی بانوان در اوزان دهگانه 42-٬ 44-٬ 46-٬ 49-٬ 52-٬ 55-٬ 59-٬ 63-٬ 
68- و 68+ برگزار خواهد شد اما تیم قم در ۷ وزن و با 12 ورزشکار به این مسابقات 

اعزام خواهد شد.
وی تأکید کرد: زهرا سادات حسینی، فاطمه نعمتی و فاطمه صفایی تکواندوکارانی هستند 
که در اوزان اول، دوم و سوم بروی شیاپ چانگ خواهند رفت اما در وزن چهارم معصومه 

ترابی٬ مهدیه خلج و میترا سلیمانی سه نماینده استان قم هستند.
نائب رئیس بانوان هیئت تکواندو قم افزود: تیم بانوان تکواندو استان قم در وزن پنجم دو 
نماینده دارد که مریم طنابنده و عارفه مطلب زاده دو تکواندوکاری هستند که در این وزن 

به نمایندگی از استان به دیدار رقبای خود خواهند رفت.
یقینی خاطرنشان کرد:  سیده حدیث میرعالی٬ زهرا شریفی٬ لیلا هاشمی زاده تکواندوکاران 
نوجوانی هستند که در وزن هفتم در ترکیب تیم قم در مسابقات انتخابی تیم ملی حضور 
دارند وزهرا کرمی نژاد نیز نماینده وزن هشتم تکواندوکاران نوجوان قم است.وی ادامه 
داد: فرشته کریمی مهر به عنوان مربی و فردوس چوبین به عنوان داور از استان قم در این 

رقابت ها حضور دارند.

فدراسیون فوتبال:

پیشنهادات به کی روش در حد گمانه زنی 
است و ارتباطی به او ندارد

رئیس روابط عمومی فدراسیون فوتبال گفت: همه پیشنهادات به کی روش در حد گمانه 
زنی بوده و سرمربی تیم ملی فوتبال ایران همانند گذشته به قرارداد خود پایبند بوده است.

 امیرحسین حسینی درباره پیشنهاد سرمربیگری تیم ملی انگلیس به کی روش گفت: 
بسیاری از کشورها و باشگاهها در زمان انتخاب سرمربی تیم های خود، از گزینه های 

متعددی نام می برند که قصد مذاکره با آنها را دارند.
وی گفت: طی چند سال گذشته اخبار متعددی در زمینه گزینه بود کارلوس کی روش 
در این تیم ها به گوش رسیده و می رسد اما باید اعلام کنم که همه این موارد تنها از 
سوی کشورها و باشگاهها اعلام شده و به هیچ عنوان سرمربی تیم ملی در آنها دخالتی 

نداشته است.
رئیس روابط عمومی فدراسیون گفت: بارها دیده ایم که این موضوعات در رسانه های بین 
المللی مطرح و انعکاس داده شده  و البته بسیاری از رسانه های ایران نیز به آن پرداخته 
اند اما همه آنها در حد گمانه زنی بوده و سرمربی تیم ملی فوتبال ایران همانند گذشته به 
قرارداد خود پایبند بوده است. ضمن اینکه محمدرضا ساکت-مدیر تیم های ملی فدراسیون 

نیز روز گذشته این موضوع را اعلام و بر آن تاکید داشته است.
حسینی در پایان افزود: اینکه کشور ها و باشگاهها علاقمند همکاری با کی روش هستند، 
هیچ ارتباطی به سرمربی تیم ملی فوتبال نداشته و با توجه به اینکه کی روش یک مربی 
حرفه ای و سرشناس در کل دنیا محسوب می شود، شاهد عنوان شدن این مسائل هستیم.

افشارزاده: 

تفاهمنامه ای با اینتر امضا نکردیم
مدیرعامل باشگاه استقلال امضای تفاهمنامه این باشگاه با نماینده اینترمیلان ایتالیا را 

تکذیب کرد.
بهرام افشارزاده در خصوص شایعه امضا تفاهم نامه میان استقلال و اینتر میلان اظهار 
داشت: در ابتدا باید بگویم برگزاری نشست با رییس آکادمی باشگاه اینترمیلان تنها به 
بررسی و تشکیل برنامه های آکادمی مربوط می شد و در خصوص چگونگی برنامه ها و 
معرفی هر دو باشگاه صحبت های لازم صورت گرفت. بر همین أساس امضای تفاهم نامه 

میان دو باشگاه استقلال و اینتر میلان صحت ندارد و ما قراردادی را امضا نکرده ایم.
وی ادامه داد: بنابراین صحبت های ما با نمایندگان اینترمیلان تنها تشریح مسایل فنی 
بوده و قرار بر این شد طبق یک پیش نویس که مورد تایید مسولان حقوقی باشگاه و شرکت 
مورد نظر قرار می گیرد اقدامات لازم برای انجام این امر طی ماه آینده و آن هم پس از ارایه 
در جلسه هیات مدیره و در صورت تایید اعضا صورت بگیرد. به همین منظور تا زمانی که 
بحث همکاری آکادمی دو باشگاه در جلسه هیات مدیره مطرح نشود و چگونگی برنامه ها 
بررسی نشود هر نوع امضا و تفاهم نامه درست نخواهد بود. مدیر عامل باشگاه استقلال 
همچنین در پایان خاطر نشان کرد :با توجه به هماهنگی های صورت گرفته و با دارا بودن 
اهمیت بحث آکادمی قرار است در ابتدا مربیان حاضر در آکادمی باشگاه در کلاس های مورد 
نظر مربیگری شرکت کنند و پس از ان اقدامات لازم برای اکادمی در دستور کار قرار گیرد.

عدم معرفی میزبان رقابت های جام جهانی به ای اف سی

تکلیف میزبانی ایران در جام جهانی
 نامشخص است

با وجود آنکه چند روزی از مهلت کنفدراسیون آسیا برای معرفی شهرهای میزبان 
مسابقات مقدماتی جام جهانی می گذرد، فدراسیون فوتبال ایران هنوز ورزشگاه موردنظر را 

به ای اف سی معرفی نکرده است.
 شرایط ورزشگاه آزادی و عملیات نصب صندلی در طبقه دوم این ورزشگاه باعث شده این 
فدراسیون در معرفی آزادی به عنوان میزبان بازی های مرحله دوم مقدماتی به تردید بیافتد. 
این در شرایطی است که شهر تبریز نیز به عنوان شهر جایگزین مشکل آماده نشدن چمن 
ورزشگاه یادگار را دارد و تیم های تبریزی زمین های دیگری را برای حضور در لیگ برتر 
نشان کرده اند. در این شرایط ورزشگاه نقش جهان نیز به عنوان دیگر ورزشگاه بزرگ فوتبال 
ایران فعلا به آمادگی صددرصد نرسیده و این استادیوم هم نمی تواند به عنوان میزبان بازی 
های تیم ملی معرفی شود اگرچه در فاصله کوتاه این اتفاق رخ خواهد داد و نقش جهان 

واجد شرایط میزبانی خواهد بود.
 از گزینه های فعلی، شاید ورزشگاه امام رضا در مشهد بهترین شرایط را برای میزبانی 
تیم ملی داشته باشد اما هنوز مشخص نیست که آیا این ورزشگاه مدرن و نوساز می تواند 
در شهریورماه جاری میزبان بازی ایران و قطر باشد یا نه؟ مسئولان فدراسیون امیدوارند با 
شتاب گرفتن عملیات صندلی گذاری در ورزشگاه آزادی بتوانند باز هم در خانه همیشگی 
میزبان رقبای آسیایی باشند. البته آزادی می تواند بدون استفاده از طبقه دوم بازی های 
ایران را میزبانی کند. بنابر مقررات فیفا تماشاگر مسابقات زیرنظر فیفا باید روی صندلی 
بنشیند و در صورتی که عملیات صندلی گذاری در طبقه دوم به سرانجام نرسیده باشد 

فدراسیون ایران حق ندارد در طبقه دوم میزبان تماشاچی باشد.
به گفته یکی از مقامات اجرایی، فدراسیون فوتبال ایران با جمع بندی کامل شرایط فعلی 
ورزشگاه میزبان مسابقات مقدماتی جام جهانی را به ای اف سی معرفی خواهد کرد. آنها 
در انتظار پاسخ قطعی شرکت تجهیز و توسعه اماکن ورزشی درباره تاریخ اتمام پروژه نصب 

صندلی در ورزشگاه آزادی هستند.
حضور صدهزار نفری در ورزشگاه آزادی همواره از امتیازات برگزاری مسابقه در این 

استادیوم مشهور است. ورزشگاهی که در آسیا جزو جذاب ترین هاست.

لوزانو: می خواهیم در المپیک بین 4 تیم برتر گروه باشیم

ممبینی: انتخاب دبیرکل و کمیته ها نیاز به مصوبه هیات رییسه دارد

تابش: حضور نویدکیا و ویسی  باعث خوشحالی هواداران شد

رسول خادم: رضا یزدانی به شرایط حضور در المپیک رسید

سرمربی تیم ملی والیبال گفت: ترکیب تیم اعزامی به المپیک تا روز آخر مشخص نیست 
و باید منتظر ماند.

رائول لوزانو سرمربی تیم ملی والیبال ایران در پایان دومین روز تمرین  برای حضور در المپیک 
2016 ریو گفت: از امروز تا زمانی که تیم ملی ایران مسافر ریو است 14 روز کاری را در پیش 
داریم. حدود 5 روز است بازیکنان تیم ملی با هم  تمرین نکرده اند به همین دلیل در هفته 
ابتدایی ما کارهای بدنسازی را انجام می دهیم و اولویت مان بعد از بدنسازی کار روی تکنیک های 
فردی است اما در دو هفته بعد بیشتر روی کار گروهی و تاکتیک های بازی هایمان کار می کنیم.

او درباره نتایج تیم ملی در المپیک گفت: باید در تمام بازی ها گام به گام پیش برویم. سعی 
ما این است که در بین 4 تیم اول گروه خودمان باشیم و به دور بعد صعود کنیم. بعد از صعود و 
در مرحله یک چهارم نهایی در برابر هر یک از تیم هایی مانند برزیل، آمریکا، ایتالیا و فرانسه قرار 

بگیریم، کار دشواری داریم چرا که همه آن ها قدرتمند هستند و بازی برابر همه آن ها سخت.

لوزانو در پاسخ به این سوال که عملکرد تیم در ژاپن بهتر بود یا در لیگ جهانی اظهار کرد: 
قطعا تیم ملی در رقابت های انتخابی المپیک که در ژاپن برگزار شد، عملکرد بهتری داشت. این 
موضوع دلیل منطقی داشت چرا که بعد از دو ماه تمرین ما روی صعود به المپیک تمرکز کرده 
بودیم و به عنوان تیم دوم و با امتیازهای قابل قبولی راهی ریو شدیم. تیم ایران بعد از مسابقات 
ژاپن به لیگ جهانی رفت، رقابت هایی که ما در آن با مشکلاتی همچون دوری مسیر و خستگی 
بازیکنان روبه رو بودیم و این کاملا طبیعی است که ما نتوانیم فرم ایده آل خودمان را حفظ کنیم.

او در ادامه افزود: بدن انسان به صورت طبیعی نمی تواند همیشه روی فرم باشد. هرچند 
که ما خواستیم این فرم را حفظ کنیم. حتی شاهد این موضوع بودیم که تیم های فرانسه و 
لهستان هم که در رقابت های انتخابی المپیک هم حضور داشتند، در لیگ جهانی نتوانستند 
ریتم بازی های خود را حفظ کنند. بنابراین راندمان تیم به بدن بازیکنان نیز بستگی دارد. به 
همین دلیل است که در مدت زمان باقیمانده تا المپیک می خواهیم روی ریکاوری بازیکنان مان 

کار کنیم.
سرمربی تیم ملی والیبال درباره اینکه آیا به ترکیب اصلی خود برای حضور در المپیک رسیده 
است یا خیر گفت: ما هنوز چند مصدوم داریم و امیدواریم که آن ها به شرایط عادی خودشان 
برگردند و بعد درباره این موضو ع تصمیم گیری کنیم. برای مشخص شدن ترکیب باید تا روز 
آخر منتظر ماند. امیر غفور 5 هفته است که تمرین نکرده و قائمی نیز حدود 4 هفته با تیم نبوده 

و وزن زیادی را هم از دست داده است. 
او درباره اینکه آیا به نفع ایران بود که از صعود به دور نهایی لیگ جهانی باز بماند یا خیر گفت: 
برخی از تیم های دیگر هم علاقه مند بودند تیمشان به دور نهایی نرسد چرا که در دوره های 
قبلی المپیک تیم هایی که در لیگ جهانی به مراحل بالاتر رسیده بودند، نتوانستند عملکرد قابل 
قبولی داشته باشند چرا که فاصله زمانی برگزاری این دو مسابقه بسیار نزدیک است و به نظرم 
بهتر بود که ما زمان بیشتری تا المپیک داشته باشیم تا بتوانیم تمرین های خودمان را برای این 

رقابت ها انجام دهیم و فرصت ریکاوری نیز داشته باشیم.
او در پایان درباره  قهرمان لیگ جهانی 2016 نیز گفت: برزیل، آمریکا و صربستان کاندیداهای 
اصلی قهرمانی در لیگ جهانی هستند چرا که هیچ یک از این سه تیم در رقابت های انتخابی 

المپیک ژاپن حضور نداشتند و فرصت خوبی برای تمرین در اختیارشان بود.

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال می گوید باید برای 
پیشبرد کارهای روی زمین مانده فدراسیون فوتبال سرعت 

بیشتری را به خرج بدهند.
هدایت الله ممبینی  درباره ی انتخاب امیر عابدینی به عنوان 
سرپرست سازمان اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال اظهار 
کرد: پیش از این در جریان این انتصاب نبودم و به هیات 
رییسه اعلام نشده بود. او فعلا به عنوان سرپرست فعالیت می 

کند.
عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال ادامه داد: با توجه اینکه 
انتخابات به تازگی برگزار شده و اعضای هیات رییسه هم 
جدید هستند، همه کمیته ها نیاز به مصوبه ما دارند. عابدینی 
زحمات زیادی در فوتبال کشیده و از خانواده ورزش است اما 
در نهایت برای اینکه حضورش در کمیته اقتصادی و بازاریابی 
رسمیت داشته باشد، نیازمند هیات رییسه است. کمیته 

بازاریابی جزو کمیته های مهم فدراسیون فوتبال است.
او تاکید کرد: باید سرعت بیشتری به کارهای مان بدهیم تا 
وضعیت فوتبال کشور سر و سامان بگیرد. کمیته ها با مصوبه 
هیات رییسه فعالیت قانونی خواهند داشت و از دست دادن 

زمان به نفع ما نیست. همه کمیته های ما مهم هستند.
ممبینی در واکنش به اینکه مهدی تاج گفته است علیرضا 
اسدی به عنوان دبیرکل فدراسیون نیازمند مصوبه جدیدی از 
سوی هیات رییسه فدراسیون فوتبال ندارد چرا که از انتصاب 
چهار ساله او فقط یک سال گذشته است، گفت: چنین قانونی 
در اساسنامه فدراسیون فوتبال ندارد و انتخاب دبیرکل هم 
مانند کمیته ها نیازمند مصوبه هیات رییسه است. چون هیات 

رییسه جدید شده، دبیرکل هم باید رای بیاورد.

این عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال افزود: شاید افرادی 
در هیات رییسه باشند که علاقه ای به حضور علیرضا اسدی 
نداشته باشند. همه ی کارها باید با مصوبه هیات ریسه پیش 

برود. همه باید به قانون احترام بگذارند.
او در پاسخ به این سوال که آیا انتصاب هایی مانند رییس 
سازمان تیم های ملی یا مشاور بین الملل فدراسیون فوتبال 
هم نیاز به مصوبه هیات رییسه دارند، اظهارکرد: فکر نمی کنم 
در اساس نامه قانونی مبنی بر این مورد داشته باشیم. طبق 
اساسنامه سمت هایی مانند دبیرکلی و کمیته ها نیاز به مصوبه 

دارند.
ممبینی درباره روند کند تغییرات در فدراسیون فوتبال 
گفت: فکر می کنم تاج به دلیل ترافیک کاری در فدراسیون 
فوتبال هنوز به مباحث دیگر نرسیده است. تاج در شرایط 

فعلی، بیشتر زمان خود را معطوف به تیم های ملی کرده و 
نهایت تلاش خود را انجام می دهد. به هر حال رسیدگی به 
موضوعاتی مانند سازمان لیگ، کمیته ها و دبیرکلی هم جزو 

کارهایی است که باید به آن ها رسدیگی شود.
عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال با ضروری خواندن 
رسیدگی به وضعیت کمیته ها، اضافه کرد: کمیته های مختلفی 
مانند کمیته داوران که در آستانه شروع لیگ برتر قرار داریم 
باید تعیین تکلیف شوند. قبل از شروع لیگ کارهایی مانند 
استعدادیابی، آزمایش وضعیت جسمانی داوران و ... باقی مانده 
و باید به کارها سرعت داد. در این راه باید کارهای گروهی و 

مشارکت اعضا افزایش یابد.
تاج و  اینکه عده ای می گویند  به   ممبینی در واکنش 
کفاشیان اعضای هیات رییسه را بازی نمی دهند، گفت: من 
اینطور فکر نمی کنم. باید به تاج هم حق بدهیم که نمی خواهد 
کارهایش را با عجله پیش ببرد. او فرد لایقی است و مطمئنم 
که در سمت و جایگاه خود موفق می شود. او ارتباط خوبی با 
همه اعضای هیات رییسه دارد. فوتبال ما نیاز به روح و نفس 
تازه ای دارد و باید سعی کنیم از لحاظ سخت افزاری و نرم 
افزاری آن را تقویت کنیم. تیم ملی ما دیگر نباید مشکلات 
گذشته را داشته باشد. باید با تفکر و تعمل بیشتری هم پیش 

برویم.
او ادامه داد: فوتبال و فدراسیون برای شخص خاصی نیست 
و همه برای توسعه فوتبال و حفظ غرور ملی کار می کنیم. 
ایمان دارم که تاج این مسئولیت و بار سنگین را به سر منزل 
مقصود می رساند. باید در بحث استاندارد کردن فوتبال مان 

گام های بلندی بردادیم.

قائم مقام باشگاه سپاهان می گوید با بازگشت نوید کیا و حضور عبدالله ویسی این تیم در 
شرایط مساعدی قرار گرفته است.

مسعود تابش درباره بازگشت محرم نویدکیا به تمرینات این تیم و خوشحالی هواداران 
سپاهان گفت: شرایط خیلی خوب است. علی رغم مطبوعات که شرایط تیم ما را بحرانی 
می دانند وضعیت تیم خوب است. از قبل هم  مشکلی نداشتیم و فقط مقداری اختلاف نظر 
وجود داشت. ما تیمی نیستیم که مربوط به دیروز و امروز باشیم و نتوانیم از پس این حاشیه ها 

بر بیاییم.  
قائم مقام باشگاه سپاهان ادامه  داد: سپاهان تیم ریشه داری است و از پس مشکلات بر می آید. 

تیم جوان شده و با بازگشت محرم و حضور عبدالله ویسی در شرایط ایده آلی قرار داریم.
او درباره یارگیری سپاهان برای لیگ شانزدهم گفت: محرم که جای خود را دارد و سایر 
بازیکنان هم بسیار جوان و آینده دار هستند. از طرفی بازیکنان بسیار خوبی از آکادمی باشگاه 

وارد تیم شده اند و ما امیدوار به آینده هستیم.
تابش درباره حضور چشمگیر هواداران سپاهان در تمرینات این تیم، اظهار کرد: سپاهان تیم 
پر هواداری است و پس از اتفاقات روزهای گذشته تعداد هواداران بیشتر از گذشته شده است. 

فضای خوبی فراهم شده و در انتظار فصل خوبی هستیم.
قائم مقام این باشگاه با بیان این که آنها هر فصل برای قهرمانی تلاش می کنند، افزود: پنج 
-شش تیم دیگر هم مانند ما برای قهرمانی می جنگندند، اما تیم ما از پتانسیل  خوبی برای تکرار 

قهرمانی های گذشته برخوردار است. سال گذشته هم ما برای قهرمانی تلاش می کردیم، اما 
اتفاقاتی رخ داد که نتوانستیم به قهرمانی دست یابیم. ان شاء الله این فصل هواداران را خوشحال 

می کنیم.
او درباره وضعیت ورزشگاه "نقش جهان" که گفته می شود برای شروع لیگ برتر افتتاح 
خواهد شد، افزود: امروز برای بازدید به ورزشگاه نقش جهان آمده ام. هر از گاهی این کار را انجام 
می دهم تا وضعیت ورزشگاه را بررسی کنم. شرکت فولاد مبارکه سرمایه گذاری خوبی انجام 
داده و امیدوار هستیم هر چه  زودتر این ورزشگاه آماده شود. تیم فوتبال ذوب آهن با آماده شدن 
این ورزشگاه می تواند در نقش جهان به میدان برود. ما تمام تلاشمان را انجام می دهیم و امروز 

هم جلسه ای در این مورد خواهیم داشت.
 تابش درباره خواسته هواداران مبنی بر بازگشت هادی عقیلی و احسان حاج صفی به این 
تیم، تاکید کرد :  ما جای خالی داریم. حاج صفی که به طور حتم اگر به ایران بیاید در تیم ما 
به میدان می رود، اما در مورد هادی هنوز هیچ چیز مشخص نیست چون  مساله او مربوط به 
کادرفنی است و از طرفی باشگاه باید در مورد او تصمیم گیری کند. فعلا نویدکیا به تیم بازگشته 

و شرایط مساعد است.
 او در پایان درباره این که چه زمانی قرارداد نوید کیا تمدید می شود، گفت:  او که بازیکن 
جدید ما نیست تا بخواهیم به زودی قراردادش را تمدید کنیم. محرم هیچ موقع برای پول بازی 

نکرده است و در روزهای آینده هم به زودی قراردادش را رسمی می کنیم.

رسول خادم گفت: رضا یزدانی آزادکار وزن 9۷ کیلوگرم به شرایط حضور در رقابت های المپیک رسید.
رسول خادم، سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با بیان این مطلب افزود: رضا یزدانی در دو اردوی گذشته از 
تمرینات توانبخشی خود فاصله گرفته و با ورود به تمرینات سنگین و پرفشار آمادگی جسمانی و تمرینات فنی 

کشتی، توانسته است شرایط حضور در المپیک را به دست آورد.
دارنده مدال طلای المپیک افزود: کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد، گزارش عملکرد رو به رشد یزدانی را به 

شورای فنی تیم های ملی کشتی آزاد ارائه خواهد داد.
خادم در پایان خاطرنشان کرد: در کنار رضا یزدانی، امیر محمدی کشتی گیر جوان کشورمان نیز در اردوها 

حضوری جدی و فعال داشته و تمرینات خود را دنبال نموده است.

ستاره هایی که رفتن شان به سود تیم شد

 طارمی و امثال او مهم نیستند
پرتغال بدون رونالدو بهتر بود، فرانسه بدون کانتونا 
قهرمان شد، آرژانتین با مسی قهرمان نشد، تیم امید 
بدون دایی آقای آسیا شد تا ثابت شود که طارمی ها و 

نویدکیاها و شهباززاده ها چندان مهم نیستند.
گسترش امپراتوری پرتغال بدون پادشاه فوتبال این 
کشور و و اروپا اتفاق افتاد. اتفاقی که اتفاقی نبود اما 
خیلی ها آن را پیش بینی نمی کردند. پرتغالی هایی 
که بعد از مصدومیت پادشاه کریس تلویزیون خود را 
خاموش کردند تا شکست پرتغال محبوب را نبینند 
فردای فینال به پهنای صورت رونالدو می توانستند اشک 
بریزند و باید آنها را مثل پروانه ای که کریس را وسط 
زمین استادو فرانس دلداری می داد، دلداری داد. سوای 
اتفاقات فینال یورو اما باید به درسی بزرگ از این دیدار 
اشاره کرد و به پاریس رفت، آنجا که سوپر من پرتغالی از 
زمین بیرون آمد؛ درست مثل طارمی برای پرسپولیس، 
درست مثل دایی برای تیم فوتبال امید ایران در بازیهای 
آرژانتین  اینکه  بوسان، درست مثل  آسیایی 2002 
تاکنون با مسی بزرگ، پادشاه موازی رونالدو در فوتبال 

که با تیم ملی آرژانتین جام نبرده است.
طوفان در پرسپولیس، استقلال و سپاهان

چند روز قبل  طوفانی در پرسپولیس برپا بود، هواداران 
این تیم چنان بر طبل اعتراض بر طارمی می کوبیدند 
که انگار با رفتن این بازیکن به نزدیکی های فرودگاه 
آتاتورک همه رویاهایشان را از دست داده اند، اتفاق 
مشابه که با شدت کمتر برای استقلالی های دوستدار 
شهباززاده ای که هنوز البته رفتنی نشده هم رخ داد و 

ایضا برای هواداران نویدکیای سپاهان.
اتفاقی که برای خیلی از هواداران فوتبال که بیش از 
تیم، بازیکنان را دوست دارند در جای جای جهان رخ 
می دهد در حالی که اشتباه است و غلط. کما اینکه ژاکه 
برای همین فرانسه کانتونای افسانه ای را به تیم ملی 
دعوت نکرد و دو قهرمانی جهان و اروپا را بدون این 

سوپر من به دست آورد.

 حمله دوباره به پاریس و جنگ خروس جنگی 
و جوجه خروس

به پاریس برمی گردیم و بازی را روی صحنه عقب بر 
می گردانیم، تا لحظه حضور رونالدو در میدان، فرانسه 
مثل یک خروس جنگی که یک جوجه خروس را گیر 
آورده باشد از چپ و راست می زد، پرتغال از لحظه سوت 
بازی تا لحظه دلداری پروانه معروف به کریس رونالدو  
تقریبا به هجده قدم فرانسه هم نرسیده بود اما بعد از 
بدرقه پروانه ای رونالدو، پرتغال جان گرفت و مثل یک 
مشتزن با قدرت برابر، فرانسه را ترساند، آنها انگار دوباره 

در استادو پرنس مورد حمله واقع شده بودند، همانجا که 
چند ماه قبل به خون کشیده شده بود.

برش بیست دقیقه ای ابتدایی این مسابقه و مقایسه 
آن با صد دقیقه بعدی یک درس بزرگ دارد برای همه 
طرفداران  فوتبال در همه جهان و آن درس این است: 
بازیکن بزرگ نه تضمین قهرمانی که برخی مواقع مخل 

قهرمانی است.
اما چه اتفاقی رخ می دهد که بدون سوپر من 

اصلی یک تیم بهتر بازی می کند؟
تیمی که دایی دارد، رونالدو دارد، مسی دارد، کانتونا 

دارد، مارادونا دارد، پلاتینی دارد، پله داردو ... بازیکنانش 
احساس  برد  و  باخت  قبال  در  کمتری  مسئولیت 
می کنند، آنها چشم انتظار معجزه جادوگرشان می مانند، 
اگر او توانست، که هیچ، اگر نتوانست اما ماجرا تمام 

است.
 انتقال جادوی جادوگر به یازده بدن

اما با خروج ابر ستاره همه دیگران صاحب مسئولیت 
های بیشتری می شوند، دواندن، دویدن، سرپست بودن، 
تلاش برای معجزه کردن از بدن سوپر من به یازده مرد 

دیگر منتقل می شود و تیم قدرتمندتر می شود. 

این همان اتفاقی است که استقلال خوزستان را 
قهرمان ایران کرد و تیم کی روش را بی ستاره به میدان 
می فرستد و همه آسیا را می برد و اول در رنکینگ قاره 
پهناور می شود و اتفاقا مقابل مسی و یارانش کاری 

می کند که تحسین دنیا را بر می انگیزد.
 به این مثال های دیگر هم توجه کنید:

جام  به  و  گرفت  اوج  رحمتی  بدون  ملی  تیم   
جهانی رسید، استقلال تنها وقتی جباری را کنار 
گذاشت به جمع چهار تیم پایانی آسیا رسید نه ده 
سال قبلش با زیدان، تیم امید بدون دایی قهرمان 
آسیا در بوسان شد، آرژانتین با مسی جام نمی گیرد، 
پرتغال با رونالدو هم جام نمی گرفت، پرسپولیس با 
کریمی موفق نبود، یونان بدون ستاره قهرمان اروپا 
شد، فرانسه بدون کانتونا وحشتناک شد. در حالی 
که همه این تیم ها با ستاره هایشان، تیم هایی بودند 

معمولی تر.
 پرستاره بهتر از کم ستاره

نقض  موارد  را  بارسا  و  رئال  می توان  که  البته 
دانست و قهرمانی آرژانتین با مارادونا و برزیل با پله 
و سوکراتس را نشان داد اما در کنار این ابر ستاره 
ها در آن تیم ها آنقدر ستاره وجود داشت که دیگرا 
تفویض  به سوپر من  را  ها مسئولیت خود  ستاره 

نمی کردند و نمی کنند.
 در بارسا سوارز نمی نشیند بازی مسی را تماشا کند، 
آنطرف هم نیمار خودش مدعی بهترین بودن در جهان 
است. در رئال هم بیل و بنزما و ... خودشان ابر ستاره اند 

و تیم روی کاکل مسی و رونالدو نمی چرخد.
 استقلال با مجیدی قهرمان می شود اما کنارش 
نکونام و تیموریان و رحمتی آن روزها و خسرو حیدری 
آن روزها و بیک زاده و منتظری و جباری و جانوآریو و 
یا ساموئل را هم دارد. این آمار است و واقعیت. در واقع 
در فوتبال ابرستاره ای که نتیجه را به تنهایی تعیین کند 

وجود ندارد.
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محقق دانشگاه ملی سنگاپور و موسسه علوم دریایی گرمسیری یک قوی رباتیک ساخته اند 
که قرار است بر کیفیت ذخایر آب این کشور نظارت کند.

ربات NUSwan یک قوی رباتیک با ظاهر واقعی است که برای نظارت و ارسال فوری 
اطلاعات در مورد کیفیت آب به کارشناسان طراحی شده است.

قرار است یک گروه از این قوهای رباتیک در مناطق اطراف سنگاپور به آب انداخته شوند 
تا اطلاعاتی در مورد مناطقی که انسان و قایق به آن ها دسترسی ندارند، جمع آوری کنند.

سازندگان امیدوارند بتوانند این فناوری را به شرکت های خدمات رفاهی در سایر بازارها و 
کشورها عرضه کنند.

در آینده ممکن است هوش مصنوعی نیز به این قوی رباتیک افزوده شود تا با سایر 
دستگاههای خودکاری که محدود به شکل و اندازه یک قو نشده اند، تعامل داشته باشد.

پیش بینی شیوع تب دانگ با تماس  تلفنی

دیابتی ها آلوئه ورا بخورند

افزایش عمر قفسه ای واکسن های تولید موسسه رازی
معاون تضمین کیفیت موسسه رازی گفت: افزایش عمر 
قفسه ای تولیدات موسسه رازی گامی در مسیر تحقق اقتصاد 

مقاومتی است .
 مهرداد راسخی در نشستی مطبوعاتی، اظهار کرد:کیفیت 
واکسن های تولیدی در موسسه رازی نتیجه به کارگیری راه 
کارها و تدابیر خاصی است  که در نهایت مصرف کننده را 

مجاب به خرید این واکسن ها می کند.
وی  با اشاره به فعالیت بخش تضمین کیفیت موسسه رازی 
خاطرنشان کرد: بخش تضمین کیفیت موسسه سرم سازی 
رازی در حقیقیت ضامن کیفیت واکسن هایی است که دراین 

موسسه تولید می شود.
راسخی ادامه داد: در بخش تضمین کیفیت این موسسه 
اقدامات مختلفی همچون بررسی عمر قفسه ای واکسن ها 

انجام می شود.
راسخی گفت: یکی از مهم ترین اهداف موسسه رازی این 
است که  تضمین کیفیت را در تمام تولیداتش اعمال کند 
که بحث عمر قفسه ای و تاریخ انقضای محصولات از جمله 

این موارد است.
وی  تصریح کرد: عمر قفسه ای شامل مدت زمانی است  که 
طی آن  خصوصیات فرآورده در صورتی که شرایط نگهداری  
رعایت شود هیچ تغییری نکند و تا پایان آن مدت زمان 

محصول قابل مصرف باشد.
معاون تضمین کیفیت موسسه رازی با اشاره به اینکه 
عمر قفسه ای را با مطالعات پایداری می سنجند، اظهار کرد: 
این مشخصات بر اساس پوروتکل های جهانی مثل سازمان 
بهداشت جهانی و سازمان بهداشت جهانی دام شناخته 

می شود و براساس این ضوابط متعهد می شویم که از آخرین 
یافته های علمی برای تولیداتمان استفاده کنیم.

این مسئول اضافه کرد: در 12 ماه اخیر رئیس موسسه 
رازی دستور برای پرداختن به اقتصاد مقاومتی با مطالعات 
پایداری را صادر کرد تا تاریخ انقضای واقعی محصولات را 

به دست آوریم.
وی افزود: این مطالعات تاکنون بر روی 18 واکسن تولیدی 

به خصوص واکسن های طیور همچون برونشیت عفونی، آبله 
طیور، نیوکاسل، نیوکاسل مقاوم به گرما، دوگانه نیوکاسل، 
نیوکاسل دوگانه b1 انجام شده که تاریخ انقضای آنان از 14 

ماه به 18 ماه افزایش یافته است.
این  نزدیک  درآینده ای  گفت:امیدواریم  پایان  در  وی  
این  تولیدی  تمام محصولات  بر روی  به زودی  مطالعات 

موسسه انجام شود.

آب مریخ آشامیدنی نیست
یک پژوهش جدید نشان داده است که حتی در صورت قطعی بودن وجود آب در مریخ، 

این آب آشامیدنی نیست.
 در سال 2011 مدارگرد شناسایی مریخ ناسا خطوط سیاه و دره ها و دامنه کوه را  در سیاره 

سرخ کشف کرد که این امر نشان دهنده وجود آب در این سیاره بود.
این خبر برای فضانوردان بسیار خوشحال کننده بود زیرا دیگر نیازی نبود تا برای سفرهای 

فضایی میزان قابل توجهی از آب آشامیدنی را همراه خود ببرند.
اما متاسفانه، یک مطالعه جدید نشان می دهد که آب این سیاره ممکن است آشامیدنی 

نباشد و از آن بدتر ممکن است حتی وجود نداشته باشد.
یک تیم از دانشمندان دانشگاه آریزونا به بررسی بیشتر و دقیقتر این خطوط سیاه که 
RSL نام دارند  پرداختند تا منشا آنها را کشف کنند. برخی از دانشمندان معتقدند که این 
آبها از ذوب یخ های موجود در این سیاره بوجود آمدند، اما پژوهش جدید این نظریه را رد 
می کند. بیشتر این خطوط شیب دار تکرار شونده RSL(( در نزدیکی خط استوای این سیاره 
قرار گرفته اند و هرگونه یخ در آن محل مدتها پیش ذوب شده است .اگر آبی که باعث شکل 
گیری این RSL شده از زیر زمین آمده باشد بنابراین این تیم معتقد است که به دلیل عمق 
زیاد منشا این آبها سطح آنها بیش از حد شور بوده و نمی توان این آبها را نمک زدایی کرد. 
بنابراین این آبها آشامیدنی نبوده و نمی توان از آنها استفاده کرد و محققان باید تمرکز خود را 
به نواحی قطبی مریخ معطوف کنند تا با صرف هزینه های هنگف بتوان منابع یخ زیر زمینی 
را برای استفاده ذوب کرد. بر اساس داده های بدست آمده توسط این محققان، این تیم نتیجه 
گرفته است که محتمل ترین منبع آب که باعث بوجود آمدن RSL می شود جو است، زیرا 
هوا در دره های مریخ بسیار مرطوب بوده و انتقال آب به بستر این سیاره امری پرهزینه بوده 

که نیازمند فناوری های بسیار پیشرفته است.
در نهایت ممکن است روزی برای بررسی بیشتر این مسئله و حل این معما ، یک کاوشگر 

مجهز به مریخ فرستاده شود.

استفاده از قوی رباتیک 
برای بررسی کیفیت آب

را طراحی  از دانشمندان آمریکایی یک سیستم   تیمی 
کرده اند که می تواند شیوع بیماری تب دانگ را با بررسی رفتار 
تماس تلفنی شهروندان به مراکز بهداشت عمومی پیش بینی 

کند. 
 این سیستم نظارت بر بیماری مبتنی بر تلفن می تواند دو تا 
سه هفته سریع تر به پیش بینی شیوع این ویروس منتقل شده 
از پشه که سالانه تا 400 هزار نفر در جهان را مبتلا می کند، 

بپردازد.
 Science Advances این سیستم که جزئیات آن در مجله
منتشر شده، به جای اختصاص دادن نیروی کار زیاد برای 
جمع آوری داده های بیماران در سطح خانه به خانه، تعداد 
تماس های دریافتی مراکز بهداشتی را برای پیش بینی موارد 

مبتلا به تب دانگ اندازه گیری می کند. 
در  تنها  پیشین  محققان، سیستم های هشدار  گفته  به 
سطح شهر یا استان به تولید هشدار در مورد شیوع بیماری 
می پرداختند. آن ها به دنبال سیستمی بودند که بتواند محل 
شیوع بیماری را در داخل شهر تعیین کند تا دولت بتواند 

بیماری را بطور هدفمند مهار کند. 
تلاش برای ساخت این سیستم پس از شیوع تب دانگ در 
پاکستان در سال 2011 آغاز شد که بیش از 21 هزار نفر را 
مبتلا کرد و 350 نفر جان باختند. از آنجایی که هیچ درمان 
یا واکسن شناخته شده ای برای درمان مراحل گوناگون این 
بیماری وجود ندارد، بیشتر تلاش ها بر جلوگیری از آن از طریق  

نظارت بر بیماری و روشهای کنترل بُرداری تمرکز دارند.
 محققان از بیش از 300 هزار تماس با خط تلفنی مرکز 
بهداشتی پاکستان که پس از شیوع تب دانگ در سال 2011 
راه اندازی شده، طی یک دوره دو ساله برای پیش بینی تعداد 
مبتلایان در سطح شهر و خانه به خانه استفاده کردند. آن ها 
سپس پیش بینی های خود را با تعداد واقعی موارد گزارش شده 
در بیمارستان های عمومی مقایسه کردند که نتایج بدست آمده، 
دقت بالای سیستم را نشان می داد. این سیستم نه تنها شیوع 
بیماری را بدرستی تشخیص داده بود، بلکه همچنین پیش بینی 
دقیقی در مورد تعداد بیماران و محل آنها را دو تا سه هفته 

جلوتر ارائه کرد.

محققان عنوان کردند: گیاه آلوئه ورا در کاهش قندخون موثر است.
 دیابت به عنوان یک اپیدمی جهانی و همچنین یکی از عوامل اصلی مرگ ومیر در جهان شناخته شده است.

امروزه محققان برای کنترل بیماران مبتلا به دیابت به دنبال داروی جدید، قوی، ارزان و با عوارض جانبی اندک هستند.
 )A1c )HbA1C و هموگلوبین )FBG( بررسی های اخیر نشان داده است، عصاره آلوئه ورا خوراکی در کاهش قندخون ناشتا
تاثیر قابل توجهی دارد.محققان آمریکایی این گیاه را بر روی بیماران مبتلا به دیابت نوع دو مورد بررسی قرار دادند و به نتایجی 
دست یافتند.این مطالعه همچنین نشان داد که 21 میلیون نفر در آمریکا مبتلا به دیابت تشخیص داده شده اند که هزینه درمان 
این بیماران بسیار زیاد است.قسمت مورد استفاده گیاه آلوئه ورا برگ های آن است که پوسته بیرونی سبز و ژل بی رنگ داخل 
را تشکیل می دهد و برای ساخت محصولات از هر کدام از اجزا و یا هر دو استفاده می شود.بررسی های انجام شده نشان داده 
است، مصرف آلوئه ورا به عنوان یک مکمل خوراکی در کاهش سطح گلوکز خون بسیار موثر است و میزان HbA1c را تا 1.05 

درصد کاهش می دهد.
پژوهشگران همچنین اظهار کردند: گیاه آلوئه ورا دارای حداقل ۷5 ترکیب فعال از جمله ویتامین، آنزیم، مواد معدنی، 
آنتراکینون، مونوساکارید، پلی ساکاریدها، لیگنین، ساپونین، اسید سالیسیلیک، فیتواسترول و اسیدهای آمینه است که نقش 

کلیدی در کنترل سطح گلوکز خون دارند.محققان عنوان کردند: این مطالعه نیاز به بررسی و تحقیق بیشتر دارد.

بیماری هایی که جوانان را تهدید می کنند
با گذشت زمان و تغییر الگوی رفتاری در جوامع مختلف، برخی بیماری ها فرصت 
بیشتری برای بروز در بین جوانان پیدا کرده اند. تغییر برنامه غذایی و روی آوردن به مواد 
غذایی فرآوری شده، افزایش اضطراب و عدم تحرک بدنی کافی دلیل عمده ی بسیاری از 

این مشکلات است.
فشار خون بالا

تقریبا تعداد بسیار زیادی از بزرگسالان دچار فشار خون بالا هستند. تعداد جوانان مبتلا 
به فشار خون بالا هم در بعضی کشورهای جهان به بیست درصد می رسد. جریان خون 
در بدن با اعمال فشار و نیرو بر دیواره ی رگ ها باعث افزایش فشار خون می شود. این 
افزایش فشار خون در طول روز همیشگی نیست و فرد گاهی با افزایش و گاهی با کاهش 

فشار روبرو می شود. 
در اواخر دوره ی خواب افزایش فشار خون به نوعی مژده دهنده ی آغاز روز خواهد بود. 
ماندن فشار خون در سطح بالا باعث می شود قلب برای پمپاژ بهتر مجبور به کار سخت و 
اضافه کاری شود و البته این موضوع خود باعث مشکلاتی نظیر سکته های مغزی، سخت 

شدن رگ ها، خونریزی مغزی، مشکلات کلیه و حتی نابینایی می شود.
علت افزایش آمار جوانان مبتلا به فشار خون ،مصرف سیگار، نوشیدنی های الکلی، 

ژنتیک، عدم تحرک کافی و مصرف بالای نمک است.
اختلالات اشتها

تعدادی از افراد از اختلالات غذاخوردن رنج می برند. این اختلالات شامل بی اشتهایی 
عصبی، پرخوری عصبی و اختلال پرخوری است که در جمعیت های مسن و حتی در بین 

جوانان رو به افزایش هستند. 
بیش از یک سوم کودکان و نوجوانان جهان دچار چاقی یا اضافه وزن هستند

در چهار قاره ی جهان کم خوری عصبی به ویژه در نوجوانان و کودکان دیده می شود و 
مطالعات نشان می دهد اضطراب های دوران کودکی منجر به این نوع بی اشتهایی ها می 

شود. بی اشتهایی در زنان جوان نیز می تواند تاحدی مربوط به اختلالات ژنتیکی باشد.
دیابت نوع دو

در دهه های اخیر شیوع دیابت نوع دو در سراسر جهان رو به افزایش است. پیش از این 
دیابت نوع دو در جمعیت های مسن و پیر تر دیده می شد، اما امروزه سن شروع رو به 
کاهش است، برای مثال آمار کودکان 6 تا 15 سال مبتلا به دیابت نوع دو در کشور ژاپن 

تقریبا چهار برابر شده است.
پیش از این دیابت نوع دو به عنوان دیابت بزرگسالان شناخته می شد، اما امروزه به ویژه 
با افزایش چاقی که اصلی ترین عامل است، این نوع دیابت در سنین زیر بیست سال بیش 

از گذشته خودنمایی می کند.
سرطان روده ی بزرگ

در سال جاری سه سرطان عمده در بین مردان شامل سرطان پروستات، سرطان روده 
ی بزرگ و ملانوم و در بین زنان سرطان سینه، سرطان رحم و سرطان روده ی بزرگ می 

باشد. این آمار بر اساس مطالعات بر روی چند کشور بزرگ جهان ارائه شده است.
سرطان روده بزرگ به ویژه در افراد مسن شایع است. اما باید بگوییم متاسفانه میزان 
مبتلایان به این بیماری که در سنین بیست تا سی و چهار سال قرار دارند تا حدود 90 
درصد افزایش یافته است.در حالی که هنوز دلیل قطعی شیوع این سرطان در بین جوانان 
مشخص نشده، اما اثبات شده که چاقی می تواند یکی از عوامل ابتلا به سرطان روده ی 

بزرگ در جوانان باشد.
چاقی

بیش از یک سوم کودکان و نوجوانان جهان دچار چاقی یا اضافه وزن هستند. اضافه 
وزن به معنی داشتن چربی، آب و عضله ی بیشتر نسبت به قد فرد است، اما چاقی 
یعنی داشتن چربی اضافی و بیش از حد. اضافه وزن و یا چاقی به ویژه در کودکان 
ناشی از عدم تعادل کالری است که خود می تواند ناشی از شرایط محیطی، رفتار فرد 

و ژنتیک افراد باشد.
بیماری های مقاربتی

بیماری های مقاربتی در بین جوانان جوامع غربی و جوامعی که فساد اخلاقی در آنها 
به امری عادی تبدیل شده است، روز به روز در حال افزایش است. متاسفانه بیش از هر 
کسی، زنان درگیر در این روابط آسیب می بینند. برای مثال بیماری دهانه ی رحم یکی 
از چند مشکلی است که می تواند در بین زنان جوان شیوع پیدا کند. سوزاک هم که یک 
بیماری مقاربتی و ناشی از انتقال یک باکتری است، اغلب در جنس مذکر دیده می شود. 
بیماری های ویروسی و باکتریایی و قارچی بیش از هر بیماری، در بین چنین جوانانی 

منتقل می شود.

یک متخصص علوم تغذیه مطرح کرد:

6نشانه مرتبط با خستگی ناشی از رژیم غذایی
یک متخصص علوم تغذیه گفت :برخی از رژیم های ناشی از لاغری یا چاقی افراد را با 

خستگی، یا بی حالی روبه رو می کند.
محمد حسین عزیزی متخصص علوم تغذیه  اظهارداشت: برخی افراد به قصد لاغری 
بدون توجه به سیستم بدنی خود اقدام به گرفتن رژیم های سخت می کنند و همین امر 
موجب از دست دادن برخی ویتامین ها، املاح در بدنشان شده و خستگی و بی حالی را 

برای خود به ارمغان می آورند. 
این متخصص علوم تغذیه در ادامه اظهار داشت: حذف برخی غذاها مانند برنج، روغن، 
شکر و چربی های مورد نیاز بدن افت قند خون ، فرسودگی، ضعف، خواب آلودگی، 

خستگی مفرط را به همراه دارد. 
وی تصریح کرد: برخی افراد همراه با رژیم های غذایی اقدام به مصرف بی رویه قهوه می 

کنند که این امر باعث ایجاد خستگی و اظطراب می شود.
این متخصص تغذیه اضافه کرد: رژیم های گوشتی و حذف پروتئین از سبد غذایی سبب 
کمبود پروتئین ، آهن و در آخر کم خونی در افراد می شود. حداقل در هفته بدن به یک 

الی 2 بار مصرف گوشت نیاز دارد.
 عزیزی بیان داشت: کاهش برخی مواد غذایی مانند کربوهیدرات ها افت قندخون، فشار 

و  در نهایت خستگی را به دنبال دارد. 
وی تاکید کرد: رژیم های غیر اصولی و حذف کامل برخی مواد غذایی یا استفاده از 
غذاهای چربی سوز بدن را با کمبود املاح و ویتامین ها روبه رو و فرد را دچار بی حالی و 
ضعف می کند. این متخصص تغذیه افزود: استفاده از مکمل ها در رژیم های غذایی سخت 

از ضعف و خستگی پیشگیری می کند.

قهوه بازیابی قدرت شنوایی را مختل می کند
قهوه می تواند تاثیرات مخربی بر قدرت شنوایی داشته باشد.

متخصصان سلامت در یک مطالعه جدید هشدار دادند افرادی که قهوه مصرف می کنند 
و در عین حال نیز در اماکن شلوغ و پر سروصدا مثل فرودگاه ها کار می کنند باید هوشیار 

باشند زیرا کافئین می تواند تاثیرات منفی بر قدرت شنوایی داشته باشد.
گروهی از متخصصان کانادایی از دانشگاه مک گیل اظهار داشتند: مصرف مرتب کافئین 
می تواند بازیابی قدرت شنوایی ناشی از سر و صدای بلند را مختل کرده و حتی وضعیت 

آسیب دیدگی را نیز مداوم سازد.
به گزارش ایسنا، دکتر "فیصل زواوی" یکی از محققان این مطالعه گفت: زمانیکه گوش در 
معرض صدای بلند قرار می گیرد با کاهش موقت قدرت شنوایی مواجه می شود که معمولا 
پس از گذشت ۷2 ساعت به حالت اولیه باز می گردد اما در صورتیکه این علائم تداوم یابد 

آسیب دیدگی دائمی می شود.
در این بررسی تعدادی خوک در محیطی آزمایشگاهی مورد مطالعه قرار گرفتند. تعدادی 
از این خوک ها در محیط های پر سر و صدا نگهداری شده که قهوه نیز به آنها خورانده شد 

در حالیکه به گروه دوم قهوه داده نشد.
کارشناسان کانادایی مشاهده کردند پس از گذشت هشت روز تفاوت چشمگیری در 

کاهش قدرت شنوایی این دو گروه از حیوانات تحت آزمایش ظاهر شده است.
به گزارش خبرگزاری شینهوا، به اعتقاد محققان قرار گرفتن در معرض سر و صدای بلند 
به همراه مصرف روزانه 25 میلی گرم کافئین تاثیر کاملا منفی بر بازیابی قدرت شنوایی 

دارد.

 برای شاد زیستن میوه و سبزی مصرف کنید
متخصصان دانشگاه وارویک معتقدند که مصرف میزان قابل توجهی از میوه و سبزی در 

طول روز، سطح شادی را در انسان افزایش می دهد.
به گزارش ایسنا، این بررسی اولین تلاش مهم علمی به منظور مطالعه تاثیرات روانی 
مصرف میوه و سبزی فراتر از یافته های فعلی است که از فوائد این خوراکی ها برای مقابله با 

سرطان و سکته قلبی حکایت دارد.
متخصصان انگلیسی اظهار داشتند افرادی که هیچ میوه و سبزی مصرف نمی کنند اما 
رژیم غذایی خود را به گنجاندن هشت وعده میوه و سبزی در روز تغییر می دهند افزایش 

رضایت از زندگی را تجربه می کنند.
پرفسور "آندرو اوسوالد" در این باره گفت: تاثیر مصرف میوه و سبزی بر افزایش سطح 
شادی و رضایت در فرد سریع تر از تاثیرگذاری آن بر سلامت جسمی است. تمایل افراد به 
مصرف خوراکی های سالم به دلیل این تصور که تاثیر مثبت آن بر سلامت جسم چندین 
سال بعد ظاهر می شود، کاهش یافته است هر چند بهبود وضعیت روحی ناشی از افزایش 

مصرف میوه و سبزی سریع تر آشکار می شود.
به گزارش ساینس دیلی، این مطالعه می تواند در کشورهای توسعه یافته که شهروندان 
آنها رژیم غذایی سالمی را دنبال نمی کنند کاربرد داشته باشد و افراد را ترغیب کند که در 

طول روز میزان بیشتری میوه و سبزی مصرف نمایند.

یک متخصص پوست تشریح کرد :

سرطان پوست؛ عوامل و علائم
ایجاد  اصلی  عوامل  به  تاکنون  پزشکی  دانش  کرد:  اظهار  پوست  متخصص  یک 
سرطان های پوست پی نبرده است، اما چندین عامل عمده می تواند در ایجاد سرطان های 

پوست نقش بسیاری داشته باشند.
دکتر رضا یعقوبی در گفت وگو با ایسنا،   افزود: یکی از عمده ترین عوامل ایجاد سرطان های 
پوستی، خورشید است. نور خورشید به عنوان یکی از عوامل موثر در بسیاری از سرطان ها 
شناخته شده است. افرادی که ساعت ها در معرض تابش مستقیم آفتاب کار می کنند، 
در صورت، پشت دست ها و بخش های رو باز بدن، مبتلا به سرطان پوست می شوند. در 
کشاورزان، دریانوردان و کارگران و افرادی با پوست، مو و چشم های روشن شانس ابتلا به 
سرطان های پوست بیشتر است. یعقوبی عنوان کرد: تماس با مواد شیمیایی نیز می تواند 
دومین عامل ایجاد سرطان های پوستی تلقی شود. افرادی که در مشاغل صنعتی از جمله 
پالایشگاه های نفت کار می کنند، در صورت تماس با مواد شیمیایی در معرض ابتلا به 
سرطان هستند. این متخصص پوست با اشاره به دیگر عوامل ایجاد سرطان های پوستی، 
بیان کرد: آرسنیک که ممکن است به عنوان دارو در یک مقطع زمانی استفاده شود یا از 
طریق مصرف آب چاه های آلوده وارد بدن شود، می تواند یکی از دلایل ایجاد سرطان های 
پوست باشد. در برخی موارد نیز ویروس ها، سابقه ضربه یا تروما و عوامل ژنتیکی از دیگر 

فاکتورهای ایجاد سرطان های پوست محسوب می شوند.
یعقوبی با اشاره به نقش عوامل ژنتیکی در ایجاد سرطان ها، اظهار کرد: نوع خطرناکی 
از سرطان پوست به نام ملانوم وجود دارد که با ابتلای یکی از افراد خانواده به این نوع 

سرطان، دیگر افراد خانواده نیز ممکن است به ملانوم مبتلا شوند.
وی با اشاره به نقش ضعف سیستم ایمنی بدن در ایجاد انواع سرطان های پوست، عنوان 
کرد: هر چه سیستم ایمنی بدن ضعیف تر باشد، شانس ابتلا به سرطان های پوستی افزایش 
می یابد و در سنین بالا که شانس ابتلا به سرطان پوست بیشتر است، کهولت سن، مصرف 
داروهای سرکوب گر ایمنی بدن و دیگر بیماری ها می توانند شانس ابتلا به سرطان پوست 
را افزایش دهند. این متخصص پوست با اشاره به نقش سیگار در ایجاد سرطان پوست، 
گفت: سیگار یکی از عواملی است که در ایجاد سرطان پوست نقش دارد، اما میزان نقش 

آن در ایجاد سرطان به درستی مشخص نشده است.
وی با اشاره به مهم ترین علایم هشداردهنده سرطان های پوستی، بیان کرد: در صورتی 
که وضعیت زخم ایجاد شده روی بدن، پس از سه ماه درمان و استفاده از دارو بهتر نشد؛ 
به دلیل مشکوک بودن به سرطان پوست، نیازمند انجام نمونه برداری است. گاه نیز برخی 

زخم ها استعداد خون ریزی دارند که پس از مشاهده باید به پزشک مراجعه شود.
یعقوبی با بیان این که بیش از 95 درصد سرطان های پوست بدون درد هستند، گفت: 
با ایجاد هر ضایعه غیرمعمول و حتی بدون درد بر روی پوست، باید به سرعت به پزشک 
مراجعه کرد و نسبت به آن ضایعه بی تفاوت نبود. زیرا این ضایعه بدون درد می تواند یکی 

از دلایل سرطان پوست باشد.
وی با اشاره به خطر تبدیل برخی از خال ها به سرطان پوست گفت: برخی از خال ها 
می توانند به سرطان های پوستی از جمله ملانوم که یکی از سرطان های پوستی کشنده 
است، تبدیل شوند. خال هایی که دور آن لکه های قهوه ای و نامرتب وجود دارد یا دچار 
خون ریزی هستند و در زمان کوتاه سایز و اندازه آنها به سرعت افزایش پیدا می کند، از 
علائم هشداردهنده تبدیل شدن به سرطان ملانوم هستند که باید به این علائم توجه کرد.

وی درباره پیشگیری از ایجاد انواع سرطان پوست نیز عنوان کرد: دوری از تابش مستقیم 
آفتاب به مدت طولانی، استفاده از عینک آفتابی، چتر، دستکش مشکی، کلاه، کرم های 
ضدآفتاب و لباس های آستین بلند می تواند در پیشگیری از ابتلا به سرطان های پوست 

موثر باشد.
یعقوبی افزود: همچنین جلوگیری از تماس با مواد شیمیایی در محل کار، استفاده از 
لباس کار، دستکش، کفش ایمنی و عینک محافظ می تواند از نفوذ مواد شیمیایی به بدن 
و در نهایت ابتلا به سرطان پوست پیشگیری کند. جلوگیری از وارد شدن ضربه های شدید 
و ضعیف به بدن و عدم تنبیه بدنی که علاوه بر روح به جسم نیز آسیب وارد می کند نیز 
می تواند درصد ابتلا به سرطان پوست را کاهش دهد. وی گفت: در صورت وجود استعداد 
خانوادگی در ابتلا به سرطان لازم است که افراد مستعد جهت انجام آزمایش های به موقع 
در راستای شناسایی سرطان پیشقدم شوند، زیرا سرطان به تدریج به وجود می آید و 
داشتن آگاهی لازم در این زمینه جهت پیشگیری ضروری است. این متخصص پوست 
توصیه کرد: افراد در صورت مشاهده ضایعه ای پوستی از جمله زخم، ضایعه، برجستگی و 
برآمدگی که مدتی است به وجود آمده، نباید بی تفاوت باشند و باید به سرعت به پزشک 
مراجعه کنند؛ با مراجعه زود هنگام، درمان بهتر انجام خواهد شد و در مواردی که روند 

درمان به خوبی پیش نمی رود، بیشتر به دلیل مراجعه دیرهنگام بیمار است.

آیا ورزش شکم، چربی آن را می سوزاند؟
بسیاری ازافراد ورزش های مخصوص شکم را انجام می دهند، چون می خواهند چربی این 
ناحیه را آب کنند. اما شواهد نشان می دهند ورزش هایی که شکم را هدف می گیرند، چندان 

موثر نیستند.
عضلات شش تکه شکم، تبدیل به سمبلی از خوش هیکلی و سلامتی شده اند. به همین 
علت، اینترنت پر از اطلاعاتی در این مورد است که چطور می توانید شکم تان را شش تکه کنید. 
بسیاری از این توصیه ها شامل ورزش ها و ابزاری می شوند که عضلات شکم را هدف می گیرند و 
متدهایی هستند که از قرارمعلوم، شکم تان را برای چربی سوزی به چالش می کشند. با این حال، 

این متدها چیزی جز ترفندهای سر کاری نیستند و تقریبا هیچ فایده ای ندارند!
این مطلب تمام چیزهایی را که در مورد ورزش های شکم و چربی این ناحیه باید بدانید 

توضیح می دهد.
عضلات شکمی

عضلات شکم به استحکام و ثبات میان تنه و همچنین به تنفس کمک می کنند، امکان 
حرکت می دهند، از اندام های درونی محافظت می کنند و مسئول حفظ و حمایت از وضعیت 

بدنی و تعادل آن می باشند.
چهار عضله شکمی اصلی وجود دارد:

) Rectus abdominis(عضله راست شکمی -
) Transverse abdominis( عضله مورب شکمی -

) External oblique( عضله مورب بیرونی -
) Internal oblique( عضله مورب داخلی -

شاید با ورزش قسمت خاصی از بدن، در آن قسمت احساس سوزش کنید و عضلات آن 
تقویت شوند، اما مطالعات نشان داده این شیوه کمکی به رهاشدن از چربی آن قسمت خاص 

نمی کند
حفظ قدرت و استقامت در تمام این عضلات اهمیت دارد.

عضلات قدرتمند شکمی می توانند به بهبود وضعیت بدن و تعادل آن کمک کنند. همچنین 
در کاهش درد کمر و افزایش انعطاف پذیری نقش دارند.

دو نوع چربی شکمی وجود دارد
چربی اضافی شکم عوارضی مانند مقاومت انسولینی، دیابت نوع دوم و بیماری قلبی را در 
بردارد. همچنین چاقی در ناحیه شکم، یکی از دلایل اصلی ابتلا به سندرم متابولیک می باشد. 
بااین وجود، همه ی چربی های شکمی مشابه نیستند و به دو نوع تقسیم می شوند؛ چربی 

زیرپوستی و چربی درونی.
چربی زیرپوستی

این نوع چربی در زیر پوست قرار دارد، بین پوست و عضله تان. چربی زیرپوستی مستقیما 
باعث خطرات متابولیسمی نمی شود و در مقادیر متوسط خطر جدی برای بروز بیماری های 

قلبی ندارد.
چربی درونی

چربی درونی در حفره شکم و در اطراف اندام های درونی واقع شده  است. این نوع  چربی 
در بروز سندرم متابولیک و بیماری هایی چون دیابت  نوع  دوم و بیماری های قلبی نقش دارد. 
چربی درونی فعالیت هورمونی داشته و ترکیباتی رها می کند که در فرایندهای گوناگونی که 

منجر به بیماری ها می شوند دخیل می باشند.
داشتن شکم عضلانی و قوی کافی نیست

ورزش دادن عضلات شکمی، قوی شان خواهد کرد، اما اگر عضلات شکم تان با لایه ای 
از چربی پوشیده  شده باشند، حرکات پیچ و خم دار، کرانچ و درازونشست از پهلو نمی توانند 
باعث شوند این عضلات به چشم بیایند. اگر چربی های زیرپوستی زیاد باشند، مانع دیده شدن 
عضلات شکم تان می شوند. اگر می خواهید شکم شش تکه داشته باشید، باید از شر چربی های 

زیرپوستی در ناحیه شکم تان خلاص شوید.
آیا ورزش های شکم، چربی شکم را آب می کنند؟

بسیاری از افراد ورزش های مخصوص شکم را انجام می دهند، چون می خواهند چربی این 
ناحیه را آب کنند. اما شواهد نشان می دهند ورزش هایی که شکم را هدف می گیرند، چندان 

موثر نیستند.
مورد هدف گرفتن یک قسمت، فایده ای ندارد

این باور غلط وجود دارد که می توان با ورزش یک بخش از بدن، چربی آن ناحیه را از بین 
برد. شاید با ورزش قسمت خاصی از بدن تان، در همان قسمت احساس سوزش کنید و عضلات 
آن رشد کرده و تقویت شوند، اما مطالعات نشان داده این شیوه کمکی به رهاشدن از چربی آن 
قسمت خاص نمی کند. در تحقیقی که روی 24 نفر صورت گرفت، افراد ورزش های مربوط به 
شکم را پنج روز در هفته و به مدت شش هفته انجام دادند و معلوم شد این تمرین ها به تنهایی 

چربی زیرپوست شکم را کاهش نمی دهند.
در آزمایشی دیگر هم تاثیر یک برنامه درازونشست 2۷ روزه مورد بررسی قرار گرفت و معلوم 

شد نه اندازه سلول های چربی کاهش یافته و نه لایه چربی زیرپوستی در ناحیه شکم نازک 
تر شده است. البته این واقعیت فقط مربوط به شکم نیست و در مورد تمام قسمت های بدن 

صدق می کند.
بهترین ورزش ها برای کاهش چربی

یک دلیل این که ورزش دادن صرفا یک بخش از بدن نتیجه ای ندارد، این است که سلول های 
عضله نمی توانند مستقیما از چربی های محصور شده در سلول های چربی استفاده کنند. توده 
چربی پیش از این که وارد جریان خون گردد، باید تجزیه شود. این چربی می تواند از هر نقطه از 
بدن باشد، نه فقط از بخشی از بدن که ورزش می دهید. ضمنا، ورزش درازونشست و کرانچ برای 

کالری سوزی چندان مفید نیستند.
چه تمرین هایی باید انجام دهید؟

ورزش های معمولی که سراسر بدن را در بر می گیرند، سرعت چربی سوزی و کالری سوزی 
را افزایش می دهند. ورزش های هوازی هم در مورد هدف قراردادن چربی درونی شکم مفید 
هستند. شدت ورزش هم نقش مهمی دارد، ورزش های متوسط یا شدید در مقایسه با ورزش 

هوازی با شدت کم یا ورزش استقامتی، بیشتر می توانند از توده چربی شکمی بکاهند.
مطالعات نشان داده افرادی که توانسته اند با ورزش های هوازی شدید یا متوسط وزن کم 

کنند، شرط موفقیت شان همراهی این ورزش ها با کاهش کالری مصرفی بوده است
ضمنا اگر می خواهید نتایج چشمگیری کسب کنید باید مکررا ورزش کنید، مثلا پنج روز در 
هفته و هر بار به مدت 30 دقیقه ورزش هوازی با شدت متوسط انجام دهید، یا سه روز در هفته 
و هر بار به مدت 20 دقیقه ورزش با شدت بالا داشته باشید. تغییراتی که در واکنش به ورزش در 
عضلات روی می دهند، به چربی سوزی نیز کمک می کنند. به عبارتی دیگر، شما هر چه توده 

عضلانی بیشتری بسازید، چربی سوزی بیشتری هم خواهید داشت.
ترکیب انواع مختلف ورزش ها می تواند مفید باشد

ورزش های متناوب با شدت بالا، شیوه ای دیگر است که ثابت شده بیشتر از ورزش های 
هوازی استاندارد می تواند کاهش چربی به دنبال داشته باشد. در این نوع، ورزش های شدید در 
زمان کوتاه با ورزش های متوسط در زمان  نسبتا طولانی تر و دوره های ریکاروی همراه است. 
جنبه هایی از ورزش متناوب با شدت بالا که آن را موثر می کند شامل مهار اشتها و چربی سوزی 

بیشتر حین و بعد از ورزش می باشد.
بعلاوه معلوم شده که ترکیب ورزش استقامتی و هوازی موثرتر از ورزش هوازی به تنهایی است. 
حتی اگر شما نخواهید ورزش متناوب باشدت بالا یا تمرین استقامتی انجام دهید، مطالعات نشان 
داده که پیاده روی های تند و منظم هم می توانند در کاهش چربی شکم و تمام بدن موثر باشند.

اصلاح تغذیه، کلید چربی سوزی است
شاید شنیده باشید که " شکم در آشپزخانه فرم می گیرد، نه در باشگاه!".

این واقعیت دارد، زیرا اگر می خواهید چربی بدن تان را کم کنید، تغذیه خوب یک ضرورت 
است. برای مبتدی ها، لازم است که مصرف غذاهای فرآوری شده را به حداقل برسانند، چون این 
خوراکی ها معمولا قند فراوانی دارند و قند زیاد هم باعث افزایش وزن و بالابردن احتمال بیماری 

های متابولیسمی می شود.
در عوض سعی کنید تمرکزتان روی مصرف مقادیر بیشتری از پروتئین باشد. تغذیه سرشار 
از پروتئین، احساس سیری و رضایت بیشتری به شما داده و کالری کمتری در اختیار بدن تان 

قرار می دهد.
تحقیقات نیز نشان داده وقتی 25 درصد از دریافت کالری افرد چاق از طریق پروتئین بوده، 
کنترل اشتها و احساس سیری شان تا 60 درصد افزایش یافته است. اگر 25 تا 30 درصد از 

کالری روزانه تان از پروتئین باشد، سوخت وساز بدن تان تا 100 کالری افزایش می یابد.
افزایش مصرف فیبر هم یک راه خوب دیگر برای کاهش وزن است. سبزیجاتی که فیبر محلول 
بالایی دارند، تاثیر چشمگیری در روند کاهش وزن می گذارند، به احساس سیری کمک کرده و 
مصرف کالری را تدریجا کاهش می دهند. کنترل میزان وعده های غذایی هم ابزار کارآمد دیگری 
است که در اختیار دارید. متعادل کردن میزان وعده ها نقش مهمی در کاهش وزن دارند. وقتی 
شما غذاهای طبیعی، فیبر و پروتئین بیشتر مصرف می کنید و روی میزان خوردن تان کنترل 
دارید، بهتر و بیشتر می توانید مصرف کالری تان را کم کنید. رسیدن به کاهش دریافت کالری 

متداوم، برای کاهش وزن و کم کردن چربی شکم ضروری است.
مطالعات نشان داده افرادی که توانسته اند با ورزش های هوازی شدید یا متوسط وزن کم 

کنند، شرط موفقیت شان همراهی این ورزش ها با کاهش کالری مصرفی بوده است.
چطور در کاهش چربی شکم موفق باشیم؟

شواهد نشان می دهد شما نمی توانید فقط با ورزش دادن شکم، از چربی آن کم کنید. برای 
چربی سوزی تمام بدن، از ترکیبی از تمرین هوازی و استقامتی بهره ببرید، مثلا وزنه زدن. بعلاوه، 
تغذیه سالم با پروتئین و فیبر زیاد همراه با کنترل مقدار غذا داشته باشید. این متدها به شما کمک 
می کنند تا کالری بسوزانید، سرعت سوخت و ساز بدن را بالا ببرید و چربی بسوزانید. در نهایت 

چربی شکم تان هم کاهش خواهد یافت و شکمی صاف تر خواهید داشت.



اجتماعی 6

آیت الله فاضل لنکرانی: 

بنیاد شهید خط مقدم پاسداری از 
خون شهدا است

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم صبح دیروز با حضور در جلسه شورای معاونان و 
مدیران بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: بنیاد شهید خط مقدم پاسداری از 

خونهای پاک شهدا است.
آیت الله محمد جواد فاضل لنکرانی با حضور در این جلسه که در بنیاد شهید استان برگزار 
شد افزود:بنیاد شهید دارای قداست در ذات خود است، وظیفه حفظ و پاسداری از خون 

شهدا برعهده این نهاد است، تا جامعه با گذر زمان شهدا را فراموش نکند.
استاد برجسته حوزه علمیه قم تاکید کرد: از دیگر وظایف بنیاد شهید خدمت به خانواده 
شهدا است، وظیفه ای که نه تنها بر دوش بنیاد که بر عهده نظام می باشد، ارتباط بنیاد با 

مجموعه جامعه از دیگر حوزه های فعالیت بنیاد شهید است.
آیت الله فاضل لنکرانی خاطر نشان کرد: خادمان به شهدا امانت داران پیام و خون های 
شهدا هستند و این وظیفه و رسالتی سنگین است و لازمه انجام صحیح این رسالت داشتن 
تقوای الهی و تقویت این تقوا است.رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( افزود: تقوا شئون 
مختلفی دارد نهاد مقدس بنیادشهید نیز دارای شان خاصی است و باید این شانیت با 
حفظ و تقویت تقوای الهی در خادمان آن حفظ شود.آیت الله فاضل لنکرانی افزود: ناراحتی 
یک پدر یا مادر شهید یا خدای ناکرده بی اعتنایی به آنان ممکن است آثار زیانباری برای 
مجموعه نظام بدنبال داشته باشد.وی اظهار داشت: اگر کسی لباس تقوا را بیرون کند هیچ 
چیز او را نمی پوشاند، تقوا بحث شخصی نیست،امروز بحث از تقوای اجتماعی و شغلی 
است، اگر مدیران جامعه تقوا داشته باشند بحث حقوق های نامتعارف، اجحاف در حق 
ملت، بی قانونی، قانون گریزی و اختلاس پیش نمی آید.آیت الله فاضل لنکرانی افزود: خدا 
همه امتها را به یک خصلت سفارش کرده و همه را در یک کلمه جمع کرده است و آن تقوا 
است.وی ادامه داد: امروز در تمامی عرصه های زندگی اجتماعی باید تقوا را از لفظ خارج 
و بعمل در آورد .مدیرکل بنیادشهید و امور ایثارگران استان نیز در این جلسه با تقدیر از 
حضور این مرجعیت شیعه در بنیاد شهید وامور ایثارگران افزود: حضرت آیت الله فاضل از 
مراجع معظم تقلید و یادگار مرجعیت شیعه و از مجاهدان راه حق و  از یاوران ولایت می 
باشند.سردار سید جواد هاشمی افزود: ایشان در تکریم و تجلیل از  خانواده معظم شهدا و 

دیدار از این عزیزان حضور فعال دارند

معاون استاندار قم: 

نقش دولت حمایت از ارزش های دینی است
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم با بیان اینکه نقش دولت حمایت از ارزش 
های دینی است، گفت: کارگزاران دولتی در سیاست گزاری های عفاف و حجاب اهتمام 

داشته باشند. 
احد جمالی روز دوشنبه در جلسه عفاف و حجاب در فرمانداری قم اظهار داشت: حجت 
الاسلام والمسلمین دکتر روحانی رئیس جمهوری به عنوان یک فرد روحانی حساسیت 
های لازم را در حوزه عفاف و حجاب دارد از این رو بر کارگزاران دولت هم لازم است که 
در سیاست گزاری های عفاف و حجاب اهتمام داشته باشند.وی افزود: مردم نیز وظیفه 
دارند در فرهنگ سازی موضوع عفاف و حجاب تلاش کنند.وی از تشکیل جلسه های 
حجاب و عفاف در استانداری قم استقبال کرد و گفت: آمادگی برای برگزاری این جلسه 
ها وجود دارد و با تمام توان در این راستا برنامه ریزی می کنیم، چراکه اگر در جامعه ای 
حجاب و عفاف داشته باشد از ارزش های اسلامی دفاع خواهد کرد.جمالی با اشاره به 
روایات معصومان)ع( گفت: عفت و پاکدامنی زینت زنان و پوشش برتر دین اسلام است، 
این حجاب باعث می شود که نامحرمان و کسانی که تفکرات شیطانی دارند نتوانند به 

مقصدهای شوم خود دست یابند.
وی ادامه داد: شبکه های مختلف ماهواره و فضاهای مجازی که از ناحیه استکبار جهانی 
تامین مالی می شوند در راستای بی بندو باری و بی عفتی تلاش می کنند.وی بر نقش 
زنان مسلمان در ترویج حجاب و عفاف اشاره کرد و گفت: نقش زنان محجبه نسبت به 
گذشته در شهر مقدس قم که خاستگاه انقلاب اسلامی در ترویج فرهنگ عفاف و حجاب 

بسیار پر رنگ است.

معاون نظارت و بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور :

آب شرب  قم نباید برای فضای سبز 
استفاده شود 

معاون نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: با نوجه به 
شرایط اقلیمی پیش رو ایران در زمینه آب در شرایط فوق بحران قرار دارد. 

حمید رضا تشیعی در مراسم تودیع و معارفه مدیر سابق و جدید شرکت آب و فاضلاب 
استان قم که قبل از ظهر دوشنبه در تالار آب این شرکت برگزار شد آب را از موضوعات 
مهم و زیربنایی در کشور دانست و گفت: آب به عنوان محور مهم در توسعه کشور است 
که تأثیر بسیار زیادی بر روی سلامت و محیط زیست دارد.وی با اشاره به شرایط اقلیمی 
کشور و جهان در زمینه خشکسالی، آب را مسئله مهم دنیای امروز برشمرد و بیان کرد: 
کشور ما در شرایط فوق بحران و با تنش آبی مواجه است و مسئله آب مطلبی است که در 

بسیاری از نشست های بین المللی نیز از آن سخن به میان می آید.
معاون نظارت و بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با بیان اینکه متوسط 
بارندگی در ایران از 250 میلی متر طی سال های اخیر به 205 میلی متر کاهش یافته 
است، ادامه داد: این اعداد و ارقام نشان دهنده ارزشمند بحث آب در کشور و تأثیر آن در 
آینده ایران است.وی در ادامه به قم و جایگاه آن در سطح بین الملل اشاره کرد و افزود:  قم 
به عنوان شهری توریستی و مذهبی مطرح است که سالانه نزدیک به 30 میلیون جمعیت 
سیار در حال عبور و مرور از این استان هستند.تشیعی به فعالیت های هفت ساله توکلی بینا 
در سمت مدیریت آبفای قم اشاره کرد و گفت: ایشان منشأ خدمات فراوانی در زمینه آبفای 
قم بودند و اقدامات خوبی همچون افتتاح بزرگترین تصفیه خانه کشور و راه اندازی پیشرفته 
ترین آزمایشگاه آب از دست آوردهای مهم دوران مدیریت وی است.وی در ادامه ضمن 
تأکید دوباره بر بحران آب در کشور بر ساماندهی دو شبکه ای شدن آبرسانی اشاره کرد 
و گفت: باید این طرح در کل کشور با جدیت دنبال شود تا با جداسازی آب شرب از آب 
بهداشتی بتوان بهترین مدیریت را در این عرصه داشت.معاون نظارت و بهره برداری شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور همچنین به مسئله جداسازی آب شرب از آب فضای سبز 
استان قم اشاره کرد و بیان داشت: آبی که با سرمایه گذاری بسیار بالا از مسیری دور به 
شهر قم می رسد نباید برای فضای سبز استفاده شود و این مسئله نیز توسط مدیریت 

جدید باید به شکل جدی دنبال شود.

مدیرعامل سابق آبفای قم خبر داد:

آبرسانی به 4۵ هزار واحد مسکن مهردرقم 
مدیرعامل سابق شرکت آب و فاضلاب استان قم از آبرسانی به 45 هزار واحد مسکن مهر 

در طول دوران مدیریتش بر آبفای قم خبر داد. 
عبدالحمید توکلی بینا در مراسم تودیع و معارفه مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قم که قبل از ظهر دوشنبه در تالار آب این شرکت برگزار شد، طی سخنانی با اشاره 
به هفت سال مدیریت خود بر شرکت آبفای قم، مهمترین چالش دوران مدیریتش را 
خشکسالی عنوان کرد و گفت: خوشبختانه با کمک مدیرانی که در عرصه آب و فاضلاب 
فعالیت می کردند و یا به نوعی با این شرکت در ارتباط بودند توانستیم مسئله خشکسالی 

را مدیریت کنیم.
وی در ادامه به ایجاد زیرساخت های آبرسانی به مسکن مهر اشاره و با بیان اینکه استان قم 
در این زمینه به 45 هزار واحد مسکونی آبرسانی کرده است، قم را در این زمینه در کشور 

جزو استان های شاخص معرفی کرد.
مدیرعامل سابق آبفای قم با اشاره به اینکه ایجاد زیرساخت های لازم برای آبرسانی به 
مسکن مهر و همچنین اجرای طرح هدفمندی یارانه و همراه شدن آن با گرانی آب نحوه 
مدیریت را به گونه ای توصیف کرد که در این زمینه ها شرکت آبفای قم دچار چالش نشد.

توکلی بینا به اخذ وام از بانک توسعه اسلامی اشاره کرد و ادامه داد: ما توجه به اینکه ما 
تجریه کار بین المللی را نداشتیم اما دریافت وام به خوبی صورت گرفت که این امر موجب 

شد تا در دوران خشک پولی چرخ عمران استان در بخش آب فعال باقی بماند.
وی راه ندازی و افتتاح پیشرفته ترین آزمایشگاه آب ایران در قم، افتتاح پیشرفته ترین 
تصفیه خانه فاضلاب ایران که با کمک متخصصان بومی راه اندازی شد و همچنین دست 
آوردهای مهم در بخش دولت الکترونیک و آی تی را از جمله اقدامات مهم دوران مدیریت 
خود برشمرد که با همراهی سایرین توانسته نقطه عطفی در کارنامه فعالیت های وی باشد

توسط اورژانس هوایی 115 قم؛

مصدومان آلمانی از قم به فرودگاه مهرآباد 
منتقل شدند

پس از انجام مداوای توریست های مصدوم آلمانی توسط کادر درمانی بیمارستان 
با بالگرد اورژانس 115 قم به فرودگاه مهرآباد  شهید بهشتی قم، این مصدومان 

منتقل شدند. 
به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم، هفته گذشته 6 توریست آلمانی در یک حادثه 
رانندگی در محور قم کاشان دچار مصدومیت شدید شدند که با بالگرد هوایی اورژانس 

115 قم به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند.
پس از انجام یک هفته معاینات توسط کادر درمانی بیمارستان شهید بهشتی قم، این 

مصدومان با بالگرد اورژانس 115 قم به فرودگاه مهرآباد اعزام شدند.

 حجاب به مثابه یک دژ محکم، حریم عفاف زنان 
را که گل سر سبد آفرینش هستند مراقبت می کند. 

بر  به طور ضمنی گذری  تا  برآنیم  مقال  این  در 
مصونیت حاصل از حجاب کنیم و الزام آن را برای 
مراقبت افراد از آلودگی ها و آسیب های اجتماعی از 

نظر بگذرانیم. 
هیچ باغبانی را سرزنش نمی کنند که چرا دور باغ 
خود حصار و پرچین کشیده است ، چون باغ بی دیوار 
، از آسیب مصون نیست و میوه و محصولی برای باغبان 
نمی ماند. هیچ کس هم با نام آزادی دیوار خانه خود را 
باز نمی گذارد ، چون خطر رخنه دزد جدی است.هیچ 
صاحب گنج و گوهری ، جواهرات خود را بدون حفاظ ، 
در معرض دید رهگذران نمی گذارد تا بدرخشد ، جلوه 
کند و چشم و دل برباید چون خود جواهر ربوده می 
شود.هر چیز که قیمتی تر باشد درصد مراقبت از آن 
بالاتر می رود.هر چه که نفیس تر باشد بیم ربودن و 
غارت بیشتر است و مواظبت لازم تر.اگر درب شیشه 
عطر را بازبگذاری ، عطرش می پرد.اگر رشته مروارید 
را در کمد و صندوق نگذاری و درب آن را نبندی ، 

گم می شود. 
اگر در مقابل پنجره خانه ات ، توری نزنی ، از نیش 
پشه ها و مزاحمت مگس ها در امان نخواهی بود.وقتی 
راه ورود پشه را می بندی ، خود را مصون ساخته ای 
نه محدود و زندانی. وقتی درب خانه را می بندی یا 
پشت پنجره اطاقت پرده می آویزی ، خانه خود را از 
ورود بیگانه و نگاه های مزاحم در پناه قرار داده ای ، 
نه آن که خود را در قید و بند حصار افکنده باشی.اگر 
برای ایمنی از خطرها و آسودگی از مزاحمان خود را 

بپوشانی ، نه کسی ایراد می گیرد و اگر هم ایراد بگیرد ، 
اعتنا نمی کنی چرا که سخنش را بی منطق و ناآگاهانه 
می دانی و می بینی.اینکه دل باید پاك باشد ، بهانه ای 
برای گریز جاهلانه از همین مصونیت است و آمیختن 
به شاخه لاقیدی و گرنه از دل پاك هم نباید جز نگاه و 
رفتار پاك برخیزد.ظاهر آیینه باطن است و ... از کوزه 

همان برون طراود که در اوست ، زن به خاطر ارزش 
و کرامتی که دارد ، باید محفوظ بماند و خود را حراج 
نکند و در بازار سوداگران شهوت ، خود را به بهانه چند 
نامه و نگاه و لبخند نفروشد.زن به خاطر لطافتی که دارد 
، نباید در دست های خشن کام جویان دیو سیرت ، 
که نقاب مهربانی و عشق به چهره دارند پژمرده شود 

و پس از آنکه گل عصمتش را چیدند او را دور اندازند 
یا زیر پایشان له کنند.زن به خاطر عصمتی که دارد ، 
میراث دار پاکی مریم است ، نباید بازیچه هوس آلود ، 
به ویروس نگاه گردد.گوهر عفاف و پاکی ، کم ارزش 
تر از طلا و پول و محصول و باغ و وسایل خانه نیست.

دزدان ایمان و غارت گران شرف نیز فراوانند. سادگی و 

خامی است که کسی خود را در معرض دید و تماشای 
نگاه های مسموم و چشم های نا پاك قرار دهد و به 
دلبری و جلوه گری بپردازد. بیمار دلان و ره زنان ، 
عفاف را به وسوسه نمی اندازند و عفت پیشگان از زهر 
نگاهها و نیش پشه های شهوت در امان می مانند ، 
بعضی از نگاهها ویروس گناه منتشر می کنند و بعضی 
چهره ها حشره مزاحمت جمع می کنند.خراب کردن 
همه دیوارها و برداشتن همه پرده ها و بازگذاشتن همه 
پنجره ها نشانه تیره اندیشی است نه روشن فکری ! 
علامت جاهلیت است نه تمدن ! می گویی نه ؟ به 
طومار کسانی نگاه کن که پس از رسوایی و بی آبرویی 
، با دو دست پشیمانی بر سر غفلت خویش می زنند و 
بر جهالت خود لعنت می فرستند.کسی که از جماعت 
رسوا نگریزد رسوای جماعت می شود ! آنکه ایمان را به 
لقمه ای نان می فروشد ، آنکه یوسف زیبایی را با چند 
سکه عوض می کند ، آنکه کودك عفاف را جلوی صدها 
گرگ گرسنه می برد و به تماشا می گذارد ، روزی 
هم پشت دیوار ندامت اشك حسرت بر دامن پشیمانی 
خواهد ریخت ، در آخرت هم به آتش بی پروایی خود 
خواهد سوخت.  از اول که جامه عفاف سفید و شفاف 
است ، نباید گذاشت چرکابه گناه بر آن بپاشد ، از اول 
باید مواظب بود که این کاسه چینی نشکند و این جام 
بلورین ترك بر ندارد. از اول نباید به پای بیگانه اجازه ورود 
به مزرعه نجابت دادکه بوته های نو رس عصمت را لگد 
مال کند ولی ... گریه بی حاصل است و بی ثمر ، وقتی 

شاخه شکست و گلی چیده شد !! 
عزت گل ، پرده پوشی از نگاه دست و باد است ور نه 

در هر سو گلاب ارغوانی می فروشند 

آگاهی از اشتباهات معمول در اوایل ازدواج می تواند به زوجین 
کمک کند که مانع بروز مجدد آنها شویم.  

زوج های جوان تازه مشغول یادگیری الفبای زندگی مشترک 
هستند.یادآوری چند نکته کمک می کندتا مسافتی دورتر از شروع 

زندگی مشترک را مشاهده کنیم. 
* فکر نکردن به فردای ازدواج

بعضی از همسران جوان آن چنان سرگرم جشن ازدواج می شوند 
که نمی دانند درگیر چه مسائلی شده اند. شما متاهل شده اید.جشن 
ازدواج شاید سرگرم کننده باشد اما فقط یک روز است.اکنون شما 
ناچارید با یکدیگر زندگی کنید،با هم کنار بیایید و تشکیل خانواده 
دهید.از برنامه های جشن و بازتاب آن، از تماشای فیلم عروسی تا 
تجدید خاطرات با دوستان لذت ببرید، اما تمام مدت، تصویر بزرگ 

تری را در ذهن داشته باشید. 
* تلاش برای عوض کردن خُلقیات همسر

به احتمال قوی، شما به این دلیل با همسر خود ازدواج کرده اید که 
عاشقش بوده اید.اگر این طور باشد، هیچ دلیلی وجود ندارد که او را 

تغییر دهید.بدون شک، افراد بالغ به طرز چشمگیری تغییر نمی کنند.
پس بهترین اطمینان شما این است که همسر خود را قبول کرده و 
او را به خاطر منحصر به فرد بودنش و تفاوت هایی که با دیگران دارد، 
دوست بدارید. تلاش برای عوض کردن همسرتان فقط احساسات او را 

جریحه دار کرده و زندگی مشترک شما را خراب می کند. 
* رابطه بد با خانواده همسر

اگر تا این لحظه به رابطه شما با خانواده همسرتان لطمه وارد شده، 
دست به هر کاری بزنید تا رابطه خود با خانواده همسرتان را بهبود 
ببخشید.اولین نفری باشید که صلح را برقرار می کند،زیرا هنگام 
دعوای شما باخانواده همسرتان، تنها کسی که آزرده خاطر می شود، 

همسرتان است که احساس می کند بین شما گیر افتاده است. 
* مشاجره به جای گفتگو

پرخاشگری وفریاد زدن وجیغ کشیدن درحل مشکل یا اختلاف 
نظرها به شما وهمسرتان کمکی نمی کند.گفتگوی آرام و منطقی، 
شما را به پیش خواهد برد. اگر هنگام مجادله با همسرتان، نتوانید خود 
را کنترل کنید، زندگی تان را به مخاطره می اندازید.پس هر کاری را 

که شامل این موارد است از استراحت در میانه بحث تا طلب کمک به 
وسیله روش های درمانی انجام دهید. 

* کوتاه بودن افق دید
هیچ کس دوست ندارد درباره مسائل سنگینی مثل کنترل مسائل 
مالی، راه های ممکن در صورت بچه دار نشدن و نحوه آمادگی برای 
اتفاقات پیش بینی نشده ای مثل مرگ، بحث کند.با این حال اکنون 
که متاهل شده اید چاره ای جز صحبت درباره این موضوعات ندارید.

ازدواج شما به این مسائل وابسته است.عاقل باشید و در مورد تمامی 
این مسائل با همسرخود صحبت کنید و درصورت لزوم با دیگران 
مشاوره داشته باشید اما آن را نادیده نگیرید.زندگی، تنها تفریح و 
مهمانی و خوشی نیست.درخود توانایی پذیرش مشکلات بزرگ تر 

را داشته باشید. 
* دعواهای بیهوده

هر انسان متاهلی با همسر خود بر سر مسائلی بحث می کند،از باز 
گذاشتن سر خمیردندان تا آویزان کردن لباس روی دستگیره در که 
در نظر دیگران بی معنی است.بحث های خود را برای مسائل مهم تری 

نگه دارید.این دلخوری ها را به حال خود بگذارید.به راستی اگر تنها 
اشتباه همسر شما انداختن جوراب های کثیف روی زمین است، باید 

خودتان را خوش شانس بدانید. 
* حسادت

همسرتان شما را برای زندگی انتخاب کرده است.حسادت باعث 
اتلاف وقت شده و موجب اهانت به همسرتان می شود که تصور می 
کند شما به او اعتماد ندارید.اگر او همیشه قابل اعتماد بوده است،نباید 
باحسادت خود حتی برای او ایجاد مزاحمت کنید.این کار می تواند 

سمی در رابطه شما با همسرتان باشد. 
* غرور در زندگی مشترک

زن یا شوهری که بعد از هر مشاجره بر عذرخواهی اصرار دارد، 
همیشه برنده است و کسی که مهر و محبت همسر خود را انکار می 
کند، هیچ کار مفیدی برای زندگی مشترک شان انجام نمی دهد.او 
اجازه می دهد غرور و روش های حل مشکلات و عشق و علاقه او، 
به همسرش راه پیدا کند و رابطه آنها به نتیجه برسد. باید ملایم تر 
باشید و راهی پیدا کنید که مسئولیت اعمال خود را به گردن بگیرید. 

حجاب" نگهدارنده گل هاي بهشتي 

اشتباهات و خطاهاي زوجین جوان 

سه شنبه بیست ودوم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4046

برداشت غیر مجاز از کارت  :

دختر دانشجو به هم خوابگاهی اش رحم نکرد
فرمانده انتظامی بم از دستگیری یك دختر دانشجو که از کارت بانکی هم خوابگاهیش 
برداشت غیرمجاز انجام داده بود، خبر داد و گفت: به هیچ عنوان رمزهای کارت خود 
را در اختیار دیگران قرار ندهید. سرهنگ محمد رضا فداء  اظهارداشت: در پی مراجعه 
خانمی دانشجو به پلیس فتا فرماندهی انتظامی بم و طرح شکایتی در خصوص برداشت 
مبالغی از چند حساب بانکی وی بررسی موضوع در دستور کار قرار گرفت.وی افزود: در 
این راستا کارشناسان پلیس مبارزه با جرایم سایبری بر اساس اقدامات فنی، اطلاعات 
شاکی و مدارک موجود به یکی از هم اتاقی های این دانشجو مشکوک شدند و طی انجام 
مراحل فنی این پرونده تحقیقاتی از وی به عمل آوردند.فرمانده انتظامی بم بیان داشت: 
پس از انجام تحقیقات و اقدامات سایبری مشخص شد که این برداشت ها توسط هم 
خوابگاهی وی صورت گرفته است که این فرد ضمن هماهنگی قضایی دستگیر و پس از 
مواجهه با مدارک مستدل پلیس به بزه انتسابی اقرار کرد.سرهنگ فداء خاطر نشان کرد: 
در تحقیقات به عمل آمده مشخص شد این فرد به رمز دوم یکی از کارت های بانکی 
هم خوابگاهی خود هنگام شارژ ژتون غذا دست یافته و در فرصت های مناسب با دست 
یابی و بررسی سایر کارت های بانکی وی متوجه رمز دوم مشترک آن ها شده و از این 
طریق اقدام به خرید اینترنتی و شارژ تلفن همراه کرده است.فرمانده انتظامی بم در پایان 
از شهروندان خواست از انتخاب رمز اول و دوم مشترك برای چند کارت بانکی مختلف و 
همچنین سپردن اطلاعات آن ها به دیگران و حتی نزدیکان خودداری و سیستم پیامك 

حساب های خود را جهت اطلاع از تراکنش های لحظه ای فعال کنند.

فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس  خبرداد:

کشف کالای قاچاق ۸ میلیارد ریالی
فرمانده انتظامی شهرستان بندرعباس استان هرمزگان از کشف پنج دستگاه کانتینر  

و محل دپو کالای قاچاق به ارزش هشت میلیارد ریال در بندرعباس خبر داد.سرهنگ 
اسماعیل مشایخ گفت :در راستای اجرای طرح های ویژه مقابله با قاچاق کالا و ارز و 
در راستای دستیابی به اهداف اقتصاد مقاومتی، مأموران انتظامی این شهرستان طی 
چندین ساعت کار اطلاعاتی و عملیاتی و اقدامات نامحسوس طی 24 ساعت گذشته 
چند انبار و محل دپـو کالای قاچاق را در یکی از روستاهای اطراف شهرستان بندرعباس 
شناسایی کردند. وی افزود: در این راستا تیم های عملیاتی با پوشش اطلاعاتی دقیق در 
کلیه محورهای مواصلاتی به محل اعزام شدند و در بازرسی از انبارها انواع کالای قاچاق 
شامل یخچال، کولر گازی، اجاق گاز، ماشین لباسشویی و تلویزیون کشف شد و همچنین 
یک دستگاه کامیون کشنده کانتینر که به طرز ماهرانه ای در پوشش سبدهای خالی ، 
تلویزیون قاچاق در آن جاسازی شده بود توقیف و راننده خودرو را دستگیر کردند.فرمانده 
انتظامی بندرعباس ارزش ریالی کالاهای قاچاق مکشوفه در 24 ساعت گذشته را هشت 
میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: مقابله جدی و بی امان با اخلالگران نظام اقتصادی کشور 

از اولویت های مهم و اساسی نیروی انتظامی در سال جاری است.

فرمانده انتظامی استان کردستان  خبرداد:

کشف محموله 7 میلیارد ریالی 
گوشی تلفن همراه

فرمانده انتظامی استان کردستان از کشف یک محموله هفت میلیارد ریالی گوشی 
تلفن همراه در شهرستان سنندج خبر داد. سردار مسعود خرم نیا افزود: روز گذشته با 
تلاش ماموران اداره مبارزه با ارز و کالای قاچاق پلیس آگاهی استان، یک محموله گوشی 
تلفن همراه به ارزش هفت میلیارد ریال در محور دیواندره به سنندج کشف شد. وی تصریح 
کرد: این محموله قاچاق مشتمل بر 254 دستگاه گوشی تلفن همراه و 548 عدد لوازم 
جانبی موبایل در یک دستگاه خودرو سواری سمند جاساز شده و به صورت قاچاق به مقصد 
سنندج حمل می شد. این مقام ارشد انتظامی در استان، اضافه کرد: با اشراف اطلاعاتی 
ماموران پلیس آگاهی استان، خودرو مذکور در ابتدای شهرستان دیواندره شناسایی و در 
نزدیکی شهرستان سنندج در اقدام غافلگیرانه ماموران توقیف شد. سردار خرم نیا خاطر 
نشان کرد: تمام گوشی های کشف شده از نوع هوشمند و خارجی بود و با احتساب دیگر 
لوازم جانبی مکشوفه، هفت میلیارد ریال قیمت گذاری شد.فرمانده انتظامی کردستان اضافه 
کرد: با تشکیل پرونده مقدماتی، خودرو حامل بار قاچاق به پارکینگ منتقل و راننده به 

همراه پرونده تحویل مقامات قضائی شد.

 رئیس پلیس فتا استان فارس از دستگیری خانمی خبر 
داد که در فضای مجازی اقدام به اخاذی می کرد.

سرهنگ سیدموسی حسینی ، گفت: مردی میان سال 
پس از مراجعه به پلیس فتا و ارایه مرجوعه قضایی مدعی 
می شود که خود مسئول یکی از بخش های یک اداره دولتی 
در شیراز می باشد و شخصی با به دست آوردن اسناد و 
اطلاعات محرمانه کاری او به وسیله شبکه اجتماعی "واتس 
اپ" از وی اخاذی و تقاضای مبلغ 20 میلیون تومان کرده 
است. وی ادامه داد: در این رابطه پرونده تشکیل و با توجه 
به حساسیت موضوع، این پرونده در دستور کار کارآگاهان 
پلیس فتا قرار گرفت. رئیس پلیس فتا استان فارس اظهار 
کرد: شاکی در اظهارات خود با قاطعیت بیان می کند فرد 
اخاذ از همکارانش می باشد که با داشتن اطلاعات محرمانه 
کاری برای او ایجاد مزاحمت می کند. سرهنگ حسینی 
افزود: کارشناسان پلیس فتا با بررسی های فنی و تخصصی 
خود متهم را شناسایی وجهت تکمیل پرونده به این پلیس 
احضار کردند. وی گفت: متهم این پرونده کسی نبود جز 
همسر شاکی که در ابتدا جرم خویش را انکار کرده و ابراز بی 
اطلاعی ازاین موضوع را می کرد، اما پس از رویت مستندات 
و ادله دیجیتال نسبت به بزه انتصابی خود اعتراف و گفت 
چند مدت بود که از شوهرم )شاکی( طلب خودرویی را می 
کردم اما با وجود این که از نظر مالی محدودیتی نداشت از 

خرید خودرو ممانعت می کرد و بخاطر عشق به رانندگی 
تصمیم گرفتم از طریقی دیگر خواسته خود را عملی کنم. 
رئیس پلیس فتا استان فارس اضافه کرد: همسر شاکی 
برای عملی کردن نقشه خود زمانی که همسرش در خانه 
استراحت می کرده به سراغ کیف اداری اش رفته و از اسناد 
و مدارک محرمانه کاری او عکس می گیرد و سپس شروع 
به تهدید برای اخاذی از او می کند. سرهنگ حسینی به 

کسانی که دچار اخاذ اینترنتی می شوند هشدار داد به هیچ 
عنوان نباید مبالغی را به این افراد پرداخت کرد و قربانیان 
می بایست هرچه سریعتر به پلیس فتا مراجعه کنند چرا 
که پرونده های پیشین نشان داده افرادی که وجهی را به 
سوء استفاده کنندگان پرداخت می کنند نه تنها مشکلشان 
حل نشده بلکه فرد اخاذ به دفعات درخواست مبلغ بالاتری 

می کند.

 پسری که در 1۷ سالگی برای تصاحب اموال پدرش او را شبانه به قتل رسانده بود، در جلسه 
محاکمه اسرار این جنایت را برملا کرد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان؛ او مدعی شد نامادری اش وی را برای قتل پدر اغفال کرده 
بود.این جنایت روز 5مرداد ماه سال 92در خانه ای در جنوب غرب تهران اتفاق افتاد و در جریان 
آن پسری پدرش را به قتل رساند. او جسد پدرش را داخل خودروی وی انداخت و از خانه بیرون 
برد تا در محلی دور افتاده دفن کند اما بعد از چند ساعت سرگردانی با خراب شدن ماشین به 

تعمیرگاه رفت و در همانجا با کشف جسد دست قاتل رو شد. 
 با دستگیری پسرجنایتکار، او اعتراف کرد که با همدستی نامادری اش به نام پریسا پدرش را به 
قتل رسانده تا ارثیه وی را تصاحب کند. وی گفت که آنها به پدرش قرص خواب آور خورانده و 
درحالی که وی در خواب بوده او را خفه کرده اند. در چنین شرایطی پرونده با صدور قرار مجرمیت 

و کیفرخواست به دادگاه کیفری یك استان تهران فرستاده شد. 
 در جلسه محاکمه که صبح دیروز در شعبه چهارم دادگاه به ریاست قاضی اصغر عبداللهی 
برگزار شد ابتدا نماینده دادستان به قرائت کیفرخواست پرداخت و اتهام پسر جوان را مباشرت و 
اتهام پریسا را معاونت در قتل اعلام کرد. در ادامه پدر و مادر مقتول به عنوان اولیای دم در جایگاه 
ایستادند و خواستار صدور حکم قصاص برای نوه شان شدند. پدر مقتول گفت: من دوست ندارم 

نوه ام قصاص شود اما چون او واقعیت را نمی گوید من هم حاضر به بخشش نیستم. 

 در ادامه پسر جوان در جایگاه ایستاد و گفت: من اتهام قتل پدرم را قبول دارم اما این کار را 
تحت تأثیر حرف های نامادری ام انجام دادم. وی ادامه داد: سال ها قبل پدر و مادرم از یکدیگر جدا 
شدند و از آن زمان پدرم با پریسا ازدواج کرد. پدرم وضعیت مالی خوبی داشت و من هم رابطه 
خوبی با او داشتم اما از مدتی قبل پریسا زمزمه هایی را شروع کرد و گفت بهتر است پدرت را به 
قتل برسانیم تا ارثیه اش را صاحب شویم. او معتاد بود و گاهی با یکدیگر شیشه مصرف می کردیم. 

 جزئیات جنایت 
 متهم درباره جزئیات جنایت گفت: 3بار داخل غذای پدرم داروی خواب آور ریختیم اما فایده ای 
نداشت. دفعه اول او غذا را نخورد. بار دوم او غذای مسموم را خورد اما اتفاقی برایش نیفتاد اما 
سومین بار او بیهوش شد اما خودم جرأت نکردم او را به قتل برسانم. حرف های پریسا درباره 
قتل پدرم ادامه داشت تا اینکه یك شب که غذا خورشت قیمه داشتیم من 10قرص خواب آور 
قوی داخل آن ریختم. آن شب پریسا در خانه نبود. اعضای خانواده ام بعد از خوردن غذا به خواب 
عمیقی فرو رفتند. حدود ساعت 2بامداد بود که با یك لوله آهنی و طناب سراغ پدرم رفتم و او 

را به قتل رساندم. 
 متهم ادامه ماجرا را اینطور بازگو کرد: با زحمت جسد را در صندوق عقب زانتیای پدرم انداختم 
و از خانه بیرون بردم. نمی دانستم با آن چه کنم. از حدود ساعت 3بامداد تا 11صبح در خیابان ها 
پرسه می زدم تا اینکه ماشین خراب شد و درحالی که جسد هنوز در صندوق عقب بود ماشین 
را برای تعمیر به مکانیکی بردم. آن موقع خیلی خسته بودم و نمی دانم چطور شد که خوابم برد 
و وقتی بیدار شدم فهمیدم مکانیك ها جسد را دیده و با پلیس تماس گرفته اند. اگر حرف های 

نامادری ام نبود شاید هیچ وقت پدرم را به قتل نمی رساندم. 
 دفترچه اسرار آمیز 

 پسر جوان بعد از قتل پدرش اثر انگشت او را در دفترچه ای ثبت کرده بود؛ دفترچه ای که 
ناپدید شده و قضات دادگاه هم اطلاعی از آن ندارند. وی در این باره گفت: پریسا دفترچه را به من 
داده بود تا بعد از قتل اثر انگشت پدرم را در آن وارد کنم تا اموال او را تصاحب کند. من هم بعد 
از قتل این کار را کردم اما دفترچه را روی سنگ اپن آشپزخانه جا گذاشتم و بعد از آن نمی دانم 
دفترچه چه شد. پریسا گفته بود که تو را نجات می دهم و از طرف فرزندانم به تو رضایت می دهم 
تا آزاد شوی اما هیچ کاری نکرد.در ادامه این جلسه متهم ردیف دوم که با قرار وثیقه آزاد است در 
دفاع از خود گفت: همه حرف های پسر جوان دروغ است و من از این ماجرا اطلاعی نداشتم. من 
گاهی با شوهرم بگو مگو می کردم اما هیچ وقت به مرگش راضی نبودم و نمی خواستم بچه هایم 
یتیم شوند. با پایان اظهارات متهمان، قضات دادگاه دستور ارسال پرونده به دادسرا برای انجام 

تحقیقات بیشتر و پیدا کردن دفترچه اسرار آمیز را صادر کردند. 

فردی که با ارسال پیامکی مبنی بر فروش لوازم منزل زیر 
قیمت بازار از آنان کلاهبرداری کرده بو،د توسط ماموران پلیس 

فتای اصفهان شناسایی و دستگیر شد. 
  سرهنگ جهانگیر کریمی  گفت: در پی شکایت تعدادی 
از شهروندان مبنی بر این که با دریافت پیامکی بر روی گوشی 
موبایل خود با عنوان فروش لوازم منزل با قیمت مناسب از آنان 
کلاهبرداری شده بود، بررسی موضوع در دستور کار ماموران 
پلیس فتای اصفهان قرار گرفت. سرهنگ کریمی، افزود: مال 
باختگان در اظهارات خود عنوان داشتند، پیامکی با مضمون 

فروش لوازم منزل با قیمت بسیار پایین دریافت کردند که پس 
از تماس با ارسال کننده پیامك و تقاضای جنس، فرد کلاهبردار 
با فریب، نصف مبلغ کالا را به عنوان پیش پرداخت از کاربران 
دریافت می کرد و دیگر جوابگوی تلفن خود نبود. وی در ادامه 
تصریح کرد: با جمع بندی اظهارات شاکیان و آغاز تحقیقات 
کارشناسان پلیس فتا در فضای مجازی، متهم در یکی از استان 
های دیگر کشور شناسایی، دستگیر و به استان اصفهان انتقال 
داده شد. این مقام انتظامی، افزود: در بازجویی از متهم مشخص 
شد، وی به 140 هزار نفر این پیامك را ارسال کرده و حدود چهار 

میلیارد ریال از تعدادی از آنان کلاهبرداری کرده است. سرهنگ 
کریمی، بیان داشت: در این خصوص پرونده تشکیل و متهم 
جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد. 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان در پایان به 
شهروندان توصیه کرد: پیامك هایی از قبیل برنده شدن، تخفیف 
ویژه، قیمت مناسب، و سایر پیامك ها با این مضمون، راه هایی 
برای فریب کاربران موبایلی بوده است و در صورت دریافت این 
گونه پیامك ها به آن اعتنا نکنید و مراتب را از طریق شماره 

تماس 0312184355 به پلیس فتا اعلام کنید. 

رئیس پلیس فتا استان فارس خبرداد:

اخاذی زن از شوهر به خاطر عشق به رانندگی

قتل  پدربرای تصاحب اموال 

همدستی پسر و زن بابا جنایت آفرید

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان  خبرداد:

دستگیري کلاهبردار 4 میلیاردي دراصفهان 






